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Beter Duits, Engels of Nederlands leren, 
maar geen tijd voor een langdurig traject? 

• Uniek vijfdaags trainingsconcept 
• Academisch en 100% maatwerk
• Exclusief, kleinschalig en gevarieerd
• Verbetert uw taalvaardigheid aantoonbaar 
 (minimaal één CEFR-niveau)
• Inspirerend avondprogramma

Wenst u meer informatie of wilt u een afspraak 
maken voor een vrijblijvend intakegesprek? 
T: (024) 361 61 66  E: maatwerk@into.ru.nl 

Intensive Language 
Programmes 

Zoek jij een leuke bijbaan?
Stichting DE 4DAAGSE - organisator van de Vierdaagse - is op 
zoek naar: 
enthousiaste medewerkers Centrale Administratie 
die werkervaring willen opdoen bij het grootste internationale 
wandelevenement.

Wat ga je doen: Informatie verstrekken (telefonisch en per 
e-mail), verwerken van inschrijvingen, verzorgen van in- en 
uitgaande post (waaronder mailingen).

Wie zoeken wij: Klantvriendelijke medewerkers die van half 
januari t/m 20 juli 2012 enkele dagdelen per week beschikbaar 
zijn (tijdens de Vierdaagseweek vanzelfsprekend fulltime), 
Engels spreken en computerervaring hebben.

Hoe reageren: Stuur vóór 5 december 2011 een korte reactie met cv naar: 
Stichting DE 4DAAGSE, t.a.v. Susanne Gerrits, Postbus 1296, 6501 BG Nijmegen 
of naar 4daagse@4daagse.nl
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Trending Topic
Mauro boft maar. Hij had goede 

juristen achter zich staan, de 

media-aandacht nam een enorme 

vlucht en de politiek zag zich 

gedwongen actie te ondernemen. 

Gevolg: Mauro is er nog. Had hij 

het van de studentenpopulatie 

moeten hebben, dan zat hij al lang 

in het vliegtuig naar Angola.  

Want solidariteit is zó jaren zestig. 

Kees Bleichrodt, directeur van het 

Universitair Asiel Fonds (UAF) 

maakt zich in dit nummer zorgen 

om de betrokkenheid. Twitteren en 

Facebooken kunnen ze heel goed, 

die studenten van tegenwoordig. 

Maar zelf actie ondernemen?

Dat iets een trending topic is op 

Twitter, wil ook helemaal niet 

 zeggen dat er actie kómt, zegt 

politicoloog Kristof Jacobs in dit-

zelfde nummer. Ouderwetse 

media als tv, kranten en bladen zijn 

nodig om de bal aan het rollen te 

krijgen. De redactie van Vox haalt 

opgelucht adem. We doen er toe. 

Annemarie Haverkamp,

Hoofdredacteur Vox

P.10 / reporTAge: niJMeegSe WeTen-
ScHApperS in de eerSTe KAMer / 
‘Dit is de vervulling van een meisjesdroom’

P.16 / inTerVieW: MArc LeWiS / 
‘In dit boek hang ik mijn vuile was buiten. Opeens weet 

iedereen dat ik verslaafd was.’

P.22 / WeTenScHAp: nieUWe MediA / 
Pas als de oude media het ook oppikken, kan iets 

 uitgroeien tot een hype.

P.24 / AcHTergrond: de VLUcHTeLing-
STUdenT / 
‘Studenten van nu zijn een stuk minder betrokken dan 

 zestig jaar geleden.’

P.30 / oiio – deeL 2: MUZieK / 
‘Ik zou na mijn studie het onderzoek in kunnen, maar mijn 

hart ligt bij de muziek.’
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STUDENTEN MAKEN EEN ZOOITJE 
 VAN HUN VOORTUIN, VINDT GE-
MEENTE NIJMEGEN. GEEN GROEN, 
MAAR VUIL EN FIETSEN SIEREN DE 
STUDENTENTUIN. DIE VERLOEDERING 
MOET AANGEPAKT. IN NOVEMBER START 
DE CAMPAGNE ‘PIMP JE VOORTUIN’. 
FIETSEN IN HET REK, VUILNIS IN DE BAK 
EN DE BLOEMETJES BUITEN!
Fotografie: Dick van Aalst

OPROEP: Is JOUw sTUdENTEN-
TUIN EEN NOg gROTERE 

PUINhOOP? 
Stuur DE foto NAAr 

rEDActIE@vox.ru.NL. 
DE foto’S krIjgEN EEN  

pLEk op DE wEBSItE EN DE 
wINNENDE puINtuIN 
oNtvANgt vAN Vox  
EEN pLANtENBoN  

t.w.v. 75 Euro



aniekskevh Aniek van Herwaarden 
Open dag universiteit nijmegen. Papa: het is hier nog groter 
dan d’n efteling!

GETWEET

En opEEns lEEk dE hElE 

maand in hEt tEkEn tE 

staan van EErlijkhEid. hEt 

bEgon al mEt hEt wEEr. 

spEEldE oktobEr nog 

vals door nEt tE doEn 

alsof hij EEn zomEr-

maand is, novEmbEr 

zorgdE al na EEn dag 

voor kou En vallEndE 

bladErEn, zoals hEt 

hoort. EEn mooiE maand 

dus om uit tE ziEn naar 

dE rapporTaGEs van 

EThischE commissiEs diE 

dEzE wEkEn ovErurEn 

draaiEn. EErst was Er hEt 

rapport van dE commis-

siE-lEvElt ovEr hEt 

wangEdrag van diEdErik 

stapEl, mEt EEn voorzEtjE 

ovEr EErlijkEr wEtEn-

schapsbEoEfEning in dE 

socialE psychologiE. 

nijmEgEn laat zich dEzE 

maand niEt onbEtuigd 

mEt dE – vErwachtE –  

prEsEntatiE van hEt 

rapport ovEr roos vonk, 

mEt als instEEk dE vraag 

of dE nijmEEgsE collEga 

van stapEl EErlijk spEl 

hEEft gEspEEld mEt haar 

vroEgtijdig pErsoffEn-

siEf ovEr hEt vlEEsondEr-

zoEk. wE wEtEn nu dat 

vlEEs ons hElEmaal niEt 

huftErigEr maakt, al dEnk 

ik dat EErlijk ondErzoEk 

toch wEl in diE richting 

zou kunnEn wijzEn.

liEfhEbbErs van EthischE 

kwEstiEs kunnEn dEzE 

maand in nijmEgEn gEniE-

tEn van dE wEEk van dE 

EthiEk, of luistErEn naar 

filosoof rEné tEn bos diE 

ons traktEErt op EEn 

mooiE avond ovEr slavoj 

ŽiŽEk – in vErschillEndE 

mEdia aangEduid als dé 

dEnkEr achtEr dE 

occupy-bEWEGinG. zo’n 

tEntEnkampjE van 

wErEldvErbEtEraars is 

gElukkig ook opgEtrok-

kEn in nijmEgEn. dE 

kritiEk dat dE bEwEging 

tE vaag is En gEEn hand-

vEst hEEft, komt mij  

voor als EEn gEmakkElijk 

Excuus om zElf niEt 

EErlijk in dE spiEgEl tE 

kijkEn. 

dat dEzE maand ook dE 

sint zijn opwachting 

maakt, komt mooi uit, als 

dE traditiE om Elkaar in 

onzE gEdichtEn EEns flink 

dE waarhEid tE zEggEn 

tEnminstE niEt vErwatErt. 

zorgElijk zijn dE gEluidEn 

van pEdagogEn ovEr dE 

afkalvinG van diE fraaiE 

symbolEn diE ooit zijn 

bEdacht om onzE kindE-

rEn op hEt rEchtE pad tE 

houdEn. dE roE blijft 

mEEstal ongEbruikt, laat 

staan dat EEn van onzE 

kindErEn nog ooit in EEn 

zak wordt afgEvoErd 

naar spanjE. dE zachtE 

hand dominEErt jammEr 

gEnoEg ook sintErklaas. 

wEllicht haddEn EEn 

paar tikkEn mEt dE roE in 

vroEgEr dagEn diEdErik 

stapEl op hEt EErlijkE pad 

gEhoudEn. / pvdb

1,64
Dat is wat een pen met Radboudlogo op dit 

moment kost. Onwenselijk, vindt Nanne  

Migchels, docent bedrijfskunde en lid van de 

Ondernemingsraad. Hij kaartte de kwestie aan in 

de Universitaire Gemeenschappelijke Vergadering. 

Migchels: “Ik werd aangesproken door de secreta

resses van de afdeling bedrijfskunde. Zij hebben 

een vast budget waarmee ze álle schrijfwaren 

voor de afdeling moeten bekostigen. Er wordt 

hier nogal wat verbruikt, dus je kunt je voorstellen 

dat zij aardig in de knel komen nu alleen de dure 

pen nog beschikbaar is.”

Navraag leert dat het probleem zichzelf deels 

oplost. Tot vorig jaar kocht de universiteit twee 

soorten pennen in: één van 1,64 euro en één van 

zeventig cent. De goedkope is inmiddels uitver

kocht en zodra de dure pen ook op is, komt er 

één type pen in de nieuwe huisstijl voor terug 

(prijs: 1,27).

Samen eten

Masterstudent bedrijfscommunicatie Wout Arets (23) 

lanceerde begin november zijn project ‘Eten doe je 

samen’. Via de website www.etendoejesamen.nl 

kunnen mensen die een tafelgenoot willen of 

 willen zijn, elkaar opzoeken.

Wout: “Veel mensen eten wel eens alleen. Ze koken 

dan voor zichzelf, of warmen snel iets op. Vaak is 

dat eerder een gewoonte dan een bewuste keuze. 

Daar wil ik verandering in brengen. Met behulp van 

mijn website kunnen mensen met elkaar afspreken 

om voor elkaar te koken. Dit is een stuk gezelliger 

dan alleen eten en zo kun je nog eens nieuwe men

sen leren kennen. Bovendien zullen mensen die 

samen eten eerder kiezen voor een gezonde maal

tijd en hoeven ze minder eten weg te gooien.”

Wout ziet veel mogelijkheden voor zijn website. 

“Bijvoorbeeld een koppeling met Facebook, of het 

automatiseren van de website, zodat mensen in 

heel Nederland er gebruik van kunnen maken.” 

Bang voor een mislukking is hij niet. “Ik geloof in 

het project. Maar als het niet lukt heb ik het in ieder 

geval geprobeerd.”

BOVEN HET 
maaivEld

6
vox 4

11/2011

kortaf

DIT Was  
novEmbEr



7
Vox 4
11/2011

KORTAF

FRIssE blik
Externe experts geven een frisse blik op actuele kwesties 

op de Radboud Universiteit.

UB kan langer open
Het is druk in de Nijmeegse univer

siteitsbibliotheek, zeker in tenta

menperiodes. De directeur van de 

UB denkt daarom na over ruimere 

openingstijden. Bij de Universiteit 

van Utrecht is men al zover. Daar 

kunnen studenten  tijdens de ten

tamenweken tot één uur ’s nachts 

naar hartenlust studeren.

Hans van soest, woordvoerder 

van de universiteitsbieb in Utrecht, 

laat weten dat de bibliotheek in de 

tentamentijd overspoeld wordt 

door studenten. “Je zou er nog 

een gebouw naast kunnen zetten 

en dat zou dan ook vol zitten.” In 

2009 deden ze in Utrecht een 

proef met ruimere openingstijden. 

“We zijn een aantal weken tot 

twee uur ’s nachts open geweest,” 

zegt Van soest. “Toen bleek dat er 

een groep studenten was die na 

het avondeten terugkeerde om tot 

laat door te werken. Vanaf dat 

moment zijn we de openings

tijden gaan verruimen tot één uur  

’s nachts.” Want er moet wel een 

afweging gemaakt worden of tot 

nóg later open blijven rendabel is, 

vindt van soest. “Wij zagen dat het 

aantal studenten dat tussen één 

en twee uur ’s nachts nog wilde 

studeren, afnam. En op een gege

ven moment moet je sluiten.”

Echte nachtbrakers moeten mis

schien maar verhuizen naar de 

Verenigde staten. De Butler

bibliotheek van de Columbia 

universiteit in New York bijvoor

beeld heeft leesruimtes die 24 uur 

per dag open zijn, zeven dagen in 

de week. Bij telefonische navraag 

blijkt dat niet helemaal correct te 

zijn: “We sluiten ze een uur per 

dag om schoon te maken,” zegt 

de receptioniste.

Of er in Nijmegen ook genoeg 

animo is voor nachtelijke studeer

plekken, is de vraag. Van soest 

denkt dat we het er op zouden 

moeten wagen. “Verruim de ope

ningstijden en kijk wat de studen

ten doen. Langer open blijven past 

in deze tijd en je ziet dat steeds 

meer bibliotheken in die trend 

meegaan.”

WaaRVaN akTE

RaNkING ThE nEWs
Meest opvallende en besproken nieuwsberichten  

van www.ru.nl/nieuws in november

1. omvanG van fraudE door sTapEl is ‘vErbijsTErEnd’
De omvang van de door de Tilburgse hoogleraar Diederik stapel 

gepleegde fraude is “verbijsterend”, volgens Pim Levelt, voor

zitter van de aangewezen onderzoekscommissie. Hij koos er 

voor de focus te leggen op de gevolgen voor de onderzoekers 

die onder stapel zijn gepromoveerd. Bij slechts zeven van zijn 

eenentwintig promovendi staat vast dat er van fraude geen 

sprake is geweest. 

2. aanTal conTacTurEn in TWEEdE En dErdE jaar 
bachElor ondEr dE loEp
Het college van bestuur heeft een inventarisatie van het aantal 

contacturen in het tweede en derde jaar van de bachelor 

bekeken. Conclusie? Een deel van de opleidingen haalt de 

gewenste vijftien uren, een ander deel niet. Deze maand 

 worden de resultaten eerst met de faculteiten besproken en  

in december volgen maatregelen.

3. sTudEnTEn WillEn WEbcollEGEs
De Universitaire studentenraad (UsR) wil dat webcolleges 

gemeengoed worden op de universiteit. Het op video opne

men en digitaal beschikbaar stellen van hoorcolleges is op veel 

andere universiteiten in Nederland al doodgewoon. Maar in 

Nijmegen gebeurt het alleen grootschalig aan de bètafaculteit. 

Uit onderzoek blijkt dat de aanvullende digitale hoorcolleges  

vooral van waarde zijn in de voorbereiding op tentamens. 

4. radboud honours acadEmy GoEd bEoordEEld
Het Honoursprogramma van de Radboud Universiteit is vorige 

week positief beoordeeld door een landelijke auditcommissie. 

Uit de rapportage blijkt dat vooral de studenten het programma 

waarderen. Zij voelen zich intellectueel uitgedaagd en waar

deren de begeleiding door de coaches. De Radboud Honours 

academy bestaat – in deze vorm – sinds het studiejaar 

2008/2009. 

5. usr bEzorGd om samEnvallEn inTroducTiEs
De Universitaire studentenraad (UsR) en de studentengeleding 

van de HaN lieten eerder deze maand aan de instellingsbestu

ren weten dat zij zich grote zorgen maken over het volledig 

samenvallen van de introducties van de Radboud Universiteit 

en de HaN. Eerder werd bekend dat dit in de komende intro

ductie voor het eerst het geval zal zijn. Loeke salemans, voor

zitter van de UsR: “We vrezen voor grote capaciteits en veilig

heidsproblemen.”

paul van Tongeren, hoogleraar Wijsgerige Ethiek, in Trouw over de vraag 
of ‘onthullingen’ van historici leiden tot een geschiedschrijving zonder 
romantiek en heldendom. 

“aLs JE ZEGT: ‘Ik ONTMaskER HET ROMaNTIsCHE BEELD 
     EN TOON DE WERkELIJkE VaN GOGH’, DaN DOE JE 

aLsOF ER EEN WERkELIJkE VaN GOGH Is.”

Butler Library, Colombia University, New York.
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selectief shoppen 
siert teeven niet
StaatSSecretariS Fred 
teeven van JuStitie heeFt 
wat al te vriJ gewinkeld 
in onderzoek naar hoe 
de burger zou StraFFen, 
zou hiJ rechter ziJn, Stelt 
Jochem tolsma, een van 
de onderzoekerS.
Staatssecretaris Teeven (VVD) 

stuurde onlangs het onderzoeks-

rapport De burger als rechter. Een 

onderzoek naar de geprefereerde 

sancties voor misdrijven in Neder-

land naar de Tweede Kamer. Dit 

onderzoek voerden wij het afgelo-

pen jaar uit in opdracht van zijn 

ministerie. In de begeleidende 

brief stelt Teeven dat uit het 

onderzoek blijkt dat de bevolking 

het huidige kabinetsbeleid steunt. 

De Nederlandse bevolking zou 

voor zwaardere straffen zijn  

en ook minimumstraffen voor 

recidivisten willen hanteren.

Uit het door het ministerie uitge-

geven persbericht kan de indruk 

ontstaan dat ons onderzoek was 

gericht op het vinden van draag-

vlak bij de bevolking voor het hui-

dige kabinetsbeleid. Dit is onjuist. 

Het onderzoek ging over hoe de 

bevolking misdrijven wenst te 

straffen. Een representatieve groep 

Nederlanders is gevraagd op de 

stoel van de rechter te gaan zitten. 

Zij moesten een oordeel vellen 

over de strafzwaarte en de straf-

vorm bij relatief veel voorkomende 

delicten. Minimumstraffen zijn in 

het onderzoek niet aan de orde 

gesteld.

Uit het onderzoek komt naar voren 

dat Nederlanders radicaal van 

mening verschillen over welke 

straffen moeten worden gegeven 

voor misdrijven. Voor een kwart 

van de bevolking zou bijvoorbeeld 

drie dagen gevangenisstraf voor 

een eenvoudige winkeldief genoeg 

zijn; voor een even grote groep is 

dat minimaal twee maanden. Een 

groot deel van de bevolking straft 

zwaarder dan rechters. Een groot 

‘het’ draagvlak 
voor zwaarder 

straffen 
beStaat niet

opinie
ook een opinie? STUUr ‘M 
Naar rEDacTIE@Vox.rU.Nl. 
DE rEDacTIE HEEfT HET rEcHT DE brIEf IN TE KorTEN.

deel straft lichter. onze belangrijk-

ste conclusie is dat ‘het’ draagvlak 

niet bestaat.

Een opmerkelijke uitkomst uit ons 

onderzoek is dat van de drie 

hoofdstraffen de werkstraf de 

meeste steun krijgt, ook bij lichte 

zedendelicten. De staatssecretaris 

wil de toepassing van werkstraffen 

in geval van zedenmisdrijven 

alleen nog toestaan in combinatie 

met een onvoorwaardelijke gevan-

genisstraf of vrijheidsbenemende 

maatregelen. Draagvlak voor dit 

voorstel vindt hij niet in ons onder-

zoek.

Het zou Teeven hebben gesierd  

als hij iets minder selectief zou 

hebben gewinkeld in onze onder-

zoeksresultaten.

Jochem Tolsma is socioloog 

aan de Radboud Universiteit

creatief met cultuur
Met wat leF en goodwill, 
kan cultuur in niJMegen 
bloeien alS nooit tevoren, 
zegt Student en voorzit-
ter van check sJir schütt.
onder leiding van staatssecretaris 

Zijlstra, een man met passie voor 

bezuinigen, wordt tweehonderd 

miljoen euro bezuinigd op cultuur. 

Zal de Nijmeegse student nooit 

meer kunnen genieten van een 

concert? Mogen alle kunstschil-

ders hun kwasten definitief 

schoonspoelen?

Welnee. cultuur hoeft namelijk 

niet duur te zijn. Enkele mooie 

voorbeelden van ‘kosteloze’ cul-

tuur zijn te vinden bij onze ooster-

buren, met name in de steden 

Hamburg en berlijn. berlijn staat 

door haar culturele diversiteit 

bekend als een modern babylon. 

De berlijnse scene wordt geken-

merkt door een ruwe, ongeraffi-

neerde stijl. Door gedurfde initia-

tieven zijn op onverwachte 

plekken exposities te bezichtigen. 

leegstaande panden en hallen van 

flatgebouwen worden gebruikt om 

het werk van opkomend talent te 

tonen. op deze manier zijn ‘cultu-

rele vrijplaatsen’ ontstaan.

Nijmegen kan er een voorbeeld 

aan nemen. als de gemeente, de 

culturele organisaties, de vast-

goedhouders (zoals de radboud 

Universiteit) en de horeca-uit-

baters samenwerken, kan cultuur 

vrijwel kosteloos bloeien. Een vast-

goedhouder kan een dansgroep 

laten optreden in een leegstaand 

pand. Een restauranthouder kan 

een ensemble gratis laten repete-

ren vóór openingtijd, in ruil voor 

een concert voor dinerende 

 gasten. De mogelijkheden zijn 

 eindeloos. Stichting cultuur op de 

campus geeft al jaren het goede 

voorbeeld met het Stukafest, een 

cultureel festival in studenten-

kamers.

Met enige durf en goodwill kan de 

Nijmeegse cultuursector bloeien 

als nooit tevoren.

Sjir Schütt is voorzitter van de 

Culturele en Charitatieve Koepel 

(CHECK)

beurspromovendus 
is niet goedkoper
een beurS in plaatS van 
een arbeidSovereenkoMSt 
voor proMovendi koSt 
de univerSiteit alleen 
Maar geld, zegt vincent 
schoots, proMovenduS in 
niJMegen en rotterdaM.
Het kabinet rutte wil Nederland in 

de top 5 van kenniseconomieën. 

Maar het is crisis, dus graag zon-

der extra budget. Hoe? onder 

StuKaFest 2011



9
Vox 4
11/2011

OPINIE

andere via bursaalpromovendi.

al in 2008 kwam de vereniging  

van universiteiten (VSNU) met het 

idee om naast de werknemer- 

promovendus (beter bekend als 

aio) ook de bursaalvariant moge-

lijk te maken. Deze heeft de status 

van student en valt daarmee  buiten 

de cao. Hij krijgt een studiebeurs 

in plaats van salaris.

Waarom bursalen? Volgens de 

VSNU omdat het meer in lijn is met 

de rest van de wereld. bovendien 

zijn ze veel goedkoper, ook als de 

beurs gelijk blijft aan het huidige 

salaris (bruto gemiddeld 2440 euro 

per maand). Dat komt doordat ze 

geen sociale voorzieningen ont-

vangen (zoals pensioenopbouw en 

zwangerschapsverlof). Met de tien 

miljoen euro die dat jaarlijks ople-

vert, ontstaan vierhonderd nieuwe 

promotieplekken. Prachtig!

Maar er dreigen wolken aan de 

horizon. De universiteiten mogen 

zelf de hoogte van de beurs vast-

stellen en ze kunnen de nieuwe 

‘studenten’ collegegeld vragen. 

Een bursaal verdient straks mis-

schien veel minder dan een 

 klassieke aio. Er dreigt een twee-

deling. Daar komt bij dat de 

 nieuwe niet-werknemers geen les 

mogen geven. op dit moment 

verzorgt de gemiddelde promo-

vendus zo’n 240 uur onderwijs per 

jaar. Universiteiten zullen dus op 

zoek moeten naar vervangende 

docenten, terwijl de jonge acade-

mici geen leservaring opdoen.

Het kabinet vergeet bovendien dat 

er voor die vierhonderd nieuwe 

mensen ook begeleiding nodig is 

door een professor of doctor en 

dat kost werktijd. Waar gaan de 

universiteiten dat mee financieren?

Het bursalensysteem klinkt wellicht 

mooi, maar de regering moet niet 

denken dat we voor een dubbeltje 

op de eerste rij kunnen zitten.

Vincent Schoots is promovendus 

aan de Radboud Universiteit  

en aan de Erasmus Universiteit 

Rotterdam.

caMPUSdichter

tegen beter weten

Sinterklaas heet ook wel goedheiligman

ik ben niet in de sinterklaassfeer maar

ik hoop dat je iets met mijn gedicht kan.

(ik ben al niet meer in de sinterklaasstemming

sinds mij een paar jaar geleden verteld is dat

hij helemaal niet bestaat. deze wereld is echt

keihard voor goed gelovige jongens zoals ik.)

Joep aan den boom, campusdichter en student filosofie
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Economiehoogleraar Esther-Mirjam Sent en universitair docent 
migratierecht Tineke Strik zijn kind aan huis op Het Binnenhof. 
Vox rende een dagje mee met de twee senatoren die de Radboud 
Universiteit rijk is. “Als je ziet hoe efficiënt die vergaderingen hier 
verlopen: daar kan de universiteit nog een puntje aan zuigen.”

op het 
pluche

Tekst: Martine Zuidweg / Fotografie: Erik van ‘t Hullenaar

Z
e draagt felrode laarzen en een 
bijpassend vest. Een zwarte leren 
tas met een hengsel in dezelfde 
kleur rood staat aan haar voeten. 
De lange blonde haren hangen 

nonchalant over haar schouders. Buiten raast 
het landschap voorbij. De herfst laat zijn uit-
bundige kleuren schitteren in de zon, maar het 
gaat aan haar voorbij. Ze heeft alleen oog voor 
haar iPad. 

Elke dinsdag reist Esther-Mirjam Sent, hoog-
leraar economische theorie en economisch 
beleid van de Radboud Universiteit, met de 
trein naar Den Haag. Eindbestemming is Het 
Binnenhof, of meer specifiek: het gebouw van 
de Eerste Kamer. De treinreis gebruikt ze om in 
de stiltecoupé de stukken van haar fractieleden 
door te lezen en om haar bijdrage in de com-
missievergaderingen voor te bereiden. 

Wandelgangen
Sent is een van de twee senatoren die de Radboud 
Universiteit rijk is. “De vervulling van een 
meisjesdroom”, zal Sent vertellen als ze even 

later de Haagse winkelstraatjes doorkruist. De 
andere senator is Tineke Strik, universitair 
docent migratierecht in Nijmegen. Met haar 
zwarte krullen en korte gestalte heeft ze uiter-
lijk weinig gemeen met Sent. Maar als je ze zo 
bezig ziet in de wandelgangen van de Eerste 
Kamer en in de grote vergaderzaal is de parallel 
duidelijk: hier staan twee vrouwen waar je niet 
gemakkelijk omheen kunt. Die hun Eerste-
Kamerlidmaatschap uiterst serieus nemen en 
hun mondigheid inzetten om daadwerkelijk iets 
te bereiken.

Als Sent zich met een krantje neervlijt in de 
ontmoetingsruimte van de Eerste Kamer tegen-
over VVD-fractievoorzitter Loek Hermans, lijkt 
het aanvankelijk nog een gezellig onderonsje te 
worden. Hermans: “Jij hebt toch ook aan de 
Radboud Universiteit gestudeerd?” Sent schudt 
het hoofd. Ze legt uit dat ze nu wel in Nijmegen 
werkt, maar haar studie aan de Universiteit van 
Amsterdam heeft afgerond. “En ben jij nog 
steeds voorzitter van het bestuur van de Stich-
ting Katholieke Universiteit?”, stelt Sent een 
wedervraag. Op de bevestiging van Hermans, 

vraagt Sent of hij zich dan ook bezighoudt met 
het zoeken naar een opvolger voor de Nijmeegse 
collegevoorzitter Roelof de Wijkerslooth. “En 
hebben jullie ook dames in het vizier?” Ze over-
valt Hermans, blijkt uit zijn daaropvolgend 
gezoek naar woorden. Hij dempt zijn stem, 
maar praat nog altijd hard genoeg om Sent te 
laten horen dat het stichtingsbestuur wèl goede 
mannelijke kandidaten op het oog heeft. Boven 
zijn hoofd hangt een hele rij heren met pijpen-
krullen in gouden lijsten. Ze kijken glimla-
chend neer op het tafereel in de ontmoetings-
ruimte. Sent buigt zich iets naar voren: “Je hebt 
ook van die recruitmentbureaus voor vrouwen 
hè?”

Amendementje hier
Tineke Strik is bezig aan haar tweede termijn in 
de Eerste Kamer. Ze is nu viereneenhalf jaar 
senator voor GroenLinks en aan alles is te mer-
ken dat ze zich als een vis in het water voelt. Ze 
voert het woord namens haar fractie als in de 
vergaderzaal een wetsvoorstel op tafel ligt dat 
rechters de mogelijkheid ontneemt om plegers 
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van een zeden- of geweldsdelict een taakstraf te 
geven. “Ik heb een fascinatie voor de manier 
waarop wetgeving tot stand komt”, zal de 
juriste later toelichten. In de jaren dat ze wet-
houder was in Wageningen merkte ze al hoe 
belangrijk het is dat een wet goed in elkaar 
steekt. En hoe vaak het voorkomt dat dat niet zo 
is. Haar juridische bril komt haar wat dat 
betreft goed van pas in de Eerste Kamer. “De 
voorstellen die we hier krijgen, zijn niet altijd 
even fraai. Ligt een onderwerp gevoelig, dan zie 
je dat de Tweede Kamer er al van alles aan ver-
bouwd heeft. Amendementje hier, amende-
mentje daar. Wij krijgen dan een draak van een 
wet voorgeschoteld.” 

De goud geschilderde bladeren op de muren 
van de vergaderzaal doen denken aan de glorie-
tijd van Holland in de Gouden Eeuw. Op het 
plafond afbeeldingen van de volken die de 
 Hollanders overzee ontmoetten, als waren het 
engeltjes die de zeevaarders welkom heetten. 

Dikke onvoldoende
Nadat ze met ferme stappen de zaal heeft door-
kruist en plaats neemt achter de katheder, richt 
Strik het woord tot staatssecretaris Fred Teeven 
van Veiligheid en Justitie, de initiatiefnemer 
van de nieuwe wet. Ze hekelt de manier waarop 
de staatssecretaris heult met een wetenschap-
pelijk onderzoek over hoe burgers denken over 

straffen. “Voor de samenvatting die u geeft, 
zouden mijn studenten een dikke onvoldoende 
krijgen!” En: “Ook slachtoffers geven de voor-
keur aan een straf die werkt, boven een straf die 
alleen tegemoet komt aan sentimenten in de 
samenleving.” Strik vindt dat rechters de vrij-
heid moeten hebben om een straf te kiezen die 
zijzelf het meest passend vinden. Ze laat zich 
duidelijk niet van de wijs brengen door alle 
bekende gezichten in de zaal: burgemeester van 
Nijmegen Thom de Graaf, zijn voorganger 
Guusje ter Horst, oud-minister Klaas de Vries, 
oud-minister Frank de Grave, oud-minister 
Roger van Boxtel. De Eerste Kamer telt veel 
oudgedienden, vandaar ook zijn imago van 
duffe dames- en herensociëteit. Maar dat is het 
hélemaal niet, zegt Esther-Mirjam Sent. “Het 
zijn uiterst slimme en capabele mensen die hele 
scherpe vragen stellen.” En Strik brengt in: 
“Voor iedereen hier is de Eerste Kamer een 
nevenfunctie. Er zitten veel specialisten die tij-
dens de debatten een hoop kennis inbrengen.” 

Brugpieper
Sent loopt nu vijf maanden mee in de Eerste 
Kamer. Ze is net een beetje gewend aan de 
 wirwar van gangen en trappen, bekleed met 
donkerrood tapijt. “Het was heel goed voor mij 
om weer als brugpieper te beginnen. Ik heb nu 
weer meer sympathie voor al die eerstejaars die 

de weg naar de collegezaal niet kunnen vinden.” 
Striks langere ervaring blijkt ook tijdens de 

fractievergadering van GroenLinks, eerder die 
dag. In totaal heeft haar partij vijf zetels in de 
Eerste Kamer. Tijdens de vergadering neemt de 
fractie in een aparte zaal de agendapunten van 
vandaag in razend tempo door. “De Vreemde-
lingenwet, dat doe jij hé, Tineke?” De voorzitter 
noemt Strik een paar keer gekscherend Frau 
Doctor, verwijzend naar haar promotie aan de 
Nijmeegse universiteit twee weken geleden. 
Striks manier van praten past bij haar verschij-
ning: snel en kordaat. Ze neemt regelmatig het 
woord. “Bij Europese voorstellen is het niet 
nodig om het standpunt van de Tweede Kamer 
af te wachten. Als je inbreng wilt leveren in de 
Europadiscussie, ook al ben je de enige, zou ik 
dat gewoon doen”, zegt ze tegen een van de 
andere fractieleden. Aan de muur hangt foto-
behang van een heidelandschap. Vanuit de twee 
grote ramen kun je nog net een glimp opvangen 
van de Hofvijver. Als de GroenLinks-fractie-
voorzitter het pand verlaat voor een bezoek aan 
‘de overkant’– senatorjargon voor de Tweede 
Kamer – neemt Strik als vanzelfsprekend de 
 leiding over de vergadering van hem over. 

Intussen zit Sent even verderop, bij de fractie-
vergadering van haar partij. De PvdA is met 
veertien zetels de een na grootse partij in de 
Eerste Kamer. “Maar als je ziet hoe efficiënt die 

hAN NoteN 

(Swalmen, 1958) 

PARTij PvdA. 

SEnATOR SindS juni 2003. 

STudiE in nijMEGEn 

Arbeids- en organisatie-

psychologie, 1978 – ‘85. 

BEROEP Burgemeester van 

dalfsen.

tiNeke Strik 

(Alphen aan de Maas, 1961) 

PARTij GroenLinks. 

SEnATOR SindS juni 2007. 

STudiE in nijMEGEn 

internationaal publiekrecht, 

1985 – ’92, nederlands 

recht 1994 – ’95. 

BEROEP universitair docent 

Centrum voor Migratierecht 

Radboud universiteit. 

loek hermANS 
(Heerlen, 1951) 

PARTij VVd. 

SEnATOR SindS juni 2007. 

STudiE in nijMEGEn Poli-

ticologie, 1969 – ‘76. 

BEROEP Aantal commissa-

riaten. is onder meer voor-

zitter van het Stichtingsbe-

stuur van de Radboud 

universiteit.

piA lokiN-SASSeN 

(den Bosch, 1946). 

PARTij CdA. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

nederlands recht 1964 – 

’71. BEROEP Tot 2009 

wetenschappelijk  

medewerker universiteit 

Groningen.

 

heNk BeckerS 

(Mheer, 1944) 

PARTij VVd. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

Sociologie, 1965 – ’67. 

notarieel recht, 1966 – ‘74. 

BEROEP Tot 2004 lid  

Raad van Bestuur van  

het  Kadaster.

mAriA mArteNS 

(doetinchem, 1955)

PARTij CdA. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

Theologie 1973 – ’84. 

BEROEP Tot 2009 lid van 

het Europees Parlement. 

Gom vAN StrieN 

(Geertruidenberg, 1951)

PARTij PVV. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

natuurkunde, 1970 – ‘76. 

BEROEP Tot 2011 directeur 

TrekhaakCentrum. 

JANNette BeuviNG
(Hardenberg, 1965)

PARTij PvdA. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn Lera-

renopleiding nederlands  

en geschiedenis, 1982 – ’87. 

nederlands recht,  

1987 – ’91. 

BEROEP Tot 2011 plaats-

vervangend voorzitter  

College bescherming 

 persoonsgegevens.

mArcel De GrAAff 

(Rotterdam, 1962 ) 

PARTij PVV. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

Theo logie, 1981 – ‘88. 

BEROEP iCT-consultant.

thom De GrAAf
(nijmegen, 1957)

PARTij d66. 

SEnATOR SindS juni 2011. 

STudiE in nijMEGEn 

Staatsrecht en Parlemen-

taire geschiedenis,  

1976 – ‘81. 

BEROEP Burgemeester  

van nijmegen.

SeNAtoreN met NiJmeeGSe WortelS
De Nijmeegse universiteit heeft een aanzienlijk aandeel in de Eerste Kamer. 

Maar liefst 10 van de 75 senatoren hebben aan de Radboud Universiteit gestudeerd. 
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‘HET wAS HEEl goEd vooR Mij oM wEER AlS  
BRUgpiEpER TE BEginnEn. ik HEB nU wEER meer 
SympAthie voor Al Die eerSteJAArS diE dE wEg  
nAAR dE collEgEzAAl niET kUnnEn vindEn’
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‘dE vooRSTEllEn diE wE HiER kRijgEn, zijn niET 
AlTijd EvEn fRAAi. liGt eeN oNDerWerp GevoeliG, 
dAn ziE jE dAT dE TwEEdE kAMER ER Al vAn AllES  
AAn vERBoUwd HEEfT. AMEndEMEnTjE HiER,  
AMEndEMEnTjE dAAR’ 



StuDeNt2011
lieke von Berg, vierdejaars student 
nederlands aan de Radboud Universiteit, 
werpt elke Vox een kritische blik op 
campus, studentenleven en onderwijs.

telefoon
“ja liek, oma hier. waar bende nu? in nijme-

gen?! och ja kwittokwel daggedaar woont 

maar ‘k dacht misschien heeft ze’t daar niet 

naar d’r zin en zit ze nu, nouja ge wittet nooit 

hè, ik denk vaak, zou ons liek ’t wel naar d’r 

zin hebben daar en dan denk ik bij m’n eigen 

zou ze wel…opa zei tegen mij, hij zei, ge moet 

ons liek ‘s bellen, want opa en ik zeiden 

tegen elkaar, waarom komt ze toch niet 

lángs, ze hettoch herfstvakantie. wà? och ja 

ge hettoch geen herfstvakantie meer ook 

nee, ja, soms denk ik nog dagullie nog op de 

basisschool zitten en – wazèdde Henk? – oh 

liek, opa vraagt hoe lang ge daar nog naar 

school moet. wà? ja, ja, sorry, universiteit 

dan, da’s toch ammel hetzelfde. wát? zo lang 

nog?! vindeda nog wel leuk dan? nouja ge 

ben ook net oew vader gij, die zat ook altijd 

met zenne neus…maar liek, gaat echt alles 

goed daar, vinde ge’t leuk in nijmegen? oh 

sorry hor, kwisniedagge kwaad werd, kwit-

tokwel daggeda al duizend keer gezegd heb 

maar ik blijf toch oew bezorgde oma hè. gaat 

’t goed met studeren? Heddet wel naar oew 

zin op die nieuwe kamer, want ge moest toen 

uit die ouwe kamer hè, en ik dacht bij m’n 

eigen, óóh dat wordt niks met liek op die 

nieuwe…nou ge hoeft niet zo te snauwen hor 

‘k ben gewoon een beetje bezorgd, ge ben 

toch m’n kleinkind. Maar gaat echt alles 

goed? wà? druk? Moe? ja gij ben altijd moe 

gij, ge ben net oew vader gij. wittewattettis 

liek, gij hetteveul verstand. Hoeveul van die 

professors zijn d’r wel nie krankzinnig 

geworre. wa moettege nou lachen, da ís toch 

zo? kom mar unne keer goed eten hier bij 

ons, dan zal oma’s nog’s voor je koken. niet 

te veul boven die boeken hor. kom snel langs 

hè. As ’t er iets is dan horen we het wel hè. 

niet te veul studeren, da’s nie goed voor een 

mens. Houdoe meiske. zorg goed voor 

oezelf. En niet teveul nadenken hè! Hoeveul 

van die professors zijn d’r wel nie ongelukkig 

geworre.”

vergaderingen verlopen: daar kan de universi-
teit nog een puntje aan zuigen.” Ze moet beken-
nen dat ze zich – sinds haar ervaringen in de 
Eerste Kamer – is gaan ergeren aan de lange ver-
gaderingen op de universiteit. “Laatst stond er 
weer een vergadering van anderhalf uur in de 
planning. Ik heb er toen op aangedrongen het 
tot een half uur te beperken. Dat bleek ook 
prima te gaan.”

middenin de politiek
Sent is pas sinds 2009 lid van de PvdA. Betrek-
kelijk laat voor iemand die altijd al de politiek 
in wilde. Als tiener dacht ze erover om politico-
logie te gaan studeren, maar ze realiseerde zich 
op tijd dat dat vak vooral óver politiek gaat. “En 
ik wilde er middenin staan.” Ze besloot een 
vakgebied te kiezen dat haar goed van pas zou 
komen als politicus. Hoewel ze er snel achter 
kwam dat ook economie – “dat was tenminste 
zo toen ik begon” – nog ver van de samenleving 
af staat. Na haar studie woonde ze vijftien jaar 
in de Verenigde Staten, waar ze promoveerde en 
doceerde. Kort na haar terugkeer naar Neder-
land in 2004 werden haar kinderen geboren. 
“En nu heb ik dan eindelijk de ruimte om de 
politiek in te gaan. De Eerste Kamer is daarvoor 
geschikter dan de Tweede Kamer omdat ik m’n 
baan nu niet hoef op te geven. Ik merk ook dat 
de Eerste Kamer graag gebruik maakt van de 
expertise die wetenschappers hebben.”

Of ze ook het idee heeft dat ze met haar vak-
kennis wat toevoegt? Sent kauwt bedachtzaam 
op haar broodje. De lunchroom van de Eerste 
Kamer is niet groot maar het reuzentapijt aan 
de wand geeft het net als de andere ruimtes een 
vleugje Hollands glorie. “Ik denk dat er meer 
dan ooit behoefte is aan economie met een 
brede blik”, zegt Sent. “Er is altijd uit gegaan 
van de homo economicus die heel rationeel 
economische keuzes maakt. Maar dat is geen 
realistisch mensbeeld, zo werkt het in de prak-
tijk niet. Inzichten uit de psychologie en de 
sociologie hebben duidelijk gemaakt dat er 
grenzen zijn aan rationeel gedrag.” Een beleefde 
heer in pak haalt intussen geruisloos haar 
 plateau van tafel. “Hier zijn de ondersteuners 
nog echt ondersteunend”, fluistert Sent. 

Neus in de boter
Ze heeft haar brede blik op economisch gedrag 
ook al ingebracht tijdens de vele fractie- en 
commissievergaderingen van de Eerste Kamer. 
Want met de rechtse regering die er nu is, berei-
ken de Kamer veel voorstellen waar de PvdA 
 kritiek op heeft. “De regering heeft als mantra 
eigen verantwoordelijkheid, zelfredzaamheid en 
keuzevrijheid. Dat past bij de rationele homo 
economicus, maar niet bij de economische 

 realiteit. De regering kort op verschillende 
manieren aan de onderkant van de samen-
leving. Maar het idee dat mensen vanzelf gaan 
werken als ze maar voldoende geprikkeld wor-
den, klopt niet. Bovendien: het is de vraag of  
er wel werk is voor al die mensen als ze massaal 
de arbeidsmarkt op komen.” 

Zowel Strik als Sent hebben ook in hun werk 
als wetenschapper baat bij hun senatorschap. 
Sent. “Mijn leeropdracht is om een brug te 
slaan tussen theorie en beleid. Dan zit ik hier 
natuurlijk met m’n neus in de boter.” En Strik 
zegt: “Ik ben gepromoveerd op het immigratie-
beleid, de totstandkoming van de richtlijnen en 
de rol van het parlement daarin. Daarbij helpt 
het als je weet hoe de dingen werken in de 
 Eerste Kamer. Die ervaring neem je mee. 
Bovendien word je in de Eerste Kamer altijd als 
eerste geïnformeerd over nieuwe wetten of 
voorstellen die uit Brussel komen, dat kan ik 
benutten in mijn rol als wetenschapper.”

Sent moet er alleen nog wel aan wennen dat 
ze nu niet meer in haar eentje een mening kan 
hebben. “Ik was een tijdje terug bij het actuali-
teitenprogramma Moraalridders en dat had ik 
toch wel even moeten melden aan de persvoor-
lichter van de PvdA, bleek achteraf. Daar had ik 
helemaal niet aan gedacht. Als wetenschapper 
ben je gewend om redelijk zelfstandig op te 
 treden, nu maak ik deel uit van een groep, dat 
schept verplichtingen.”

cadeautjes
Het is half elf ’s avonds als Strik in haar auto 
naar huis rijdt. Het geluid van de radio ont-
spant haar. En dat is ook wel nodig. “Dit zijn 
hele intensieve dagen. Je vliegt van het één naar 
het ander.” Ze heeft een goed gevoel over de 
dag: haar verhaal in de vergaderzaal heeft echt 
iets bijgedragen aan de discussie over het wets-
voorstel omtrent het straffen van plegers van 
zeden- en geweldsdelicten. “Er was heel veel 
kritiek op het voorstel. Zelfs de VVD had 
opmerkingen. Dat wordt nog een spannende 
stemming volgende week.” Veel hangt nu af van 
de SGP, want die partij kan de doorslag geven. 
“Ik zei vanavond al tegen het enige fractielid: ‘Jij 
zult komende week wel een hoop cadeautjes 
krijgen van de regering.’ ” 

Maar zelfs al lukt het niet om de wet tegen te 
houden, dan nog heeft Strik vandaag haar bij-
drage aan de wetsgeschiedenis wel geleverd. 
“Zo’n argumentenuitwisseling met de staats-
secretaris is van waarde voor bijvoorbeeld advo-
caten en rechters. Dat weet ik ook uit mijn werk 
als jurist: als je de betekenis van een wet wilt 
doorgronden, dan kijk je hoe die wet tot stand 
is gekomen. Nou, en dan stuiten ze dus ook op 
mijn verhaal.” *
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Tekst: Helene Seevinck
Fotografie: Duncan de Fey

I
n uw boek wisselen persoonlijke verhalen en 

wetenschappelijke inzichten over het 

verslaafde brein elkaar af. Waarom heeft u 

gekozen voor deze vorm?

“Over de manier waarop onze hersenen 
werken, wordt altijd objectief geschreven. 

Ik verdiep mij al tien jaar lang in de werking van 
de hersenen en ik voelde behoefte aan een meer 
filosofische kijk op het brein, een meer subjec
tieve. Zo kwam ik op het idee om over mijn 
eigen verslaving te schrijven. Waarom raakte ik 
verslaafd? Waarom was het zo moeilijk om te 
stoppen en waarom al die moeite om het spul te 
krijgen? Het leek me een fascinerend project.”

Wat is het meest opvallende aan een verslaafd 

brein?

“Dat verslaving een vorm van leren is. Als je 
vastbesloten bent om een doel te bereiken, zoals 
het krijgen van drugs, komt er dopamine vrij in 
je hersenen. Dopamine zorgt ervoor dat je gaat 
denken en handelen vanuit dat doel. Het voedt 
het willen dat leidt tot het krijgen. Het willen, 
het proberen om het doel te bereiken, is een 
belangrijk onderdeel van verslaving. The wanting. 
Als er alleen maar getting is, is de bevrediging 
lang niet zo groot. Het brein legt deze herhaalde 

ervaringen van wanting and getting vast. Er 
 ontstaat een bepaald patroon in de hersenen, 
dat voorrang geeft aan juist díe ervaring van 
wanting and  getting boven andere. En dan kan 
het om van alles gaan: drugs, seks, sport,  
drank, eten.”

U was verslaafd van uw vijftiende tot uw dertigste. 

Inmiddels bent u zestig. Om het boek te kunnen 

schrijven, moest u meer dan dertig jaar terug in 

de tijd. Hoe was het om weer zo diep in die 

 periode te duiken?

“Pijnlijk. Al die eenzaamheid en schaamte. 
Maar terwijl ik mijn verhaal opschreef en het 
neurologisch duidde, kon ik ook het pad zien 
dat ik had afgelegd. Hoe de ene gebeurtenis had 
geleid tot de volgende. En daardoor begreep ik 
ook waarom ik het allemaal gedaan heb. Dat 
begrip zorgde ervoor dat ik veel van de 
schaamte achter me kon laten. 

Het boek was in eerste opzet veel minder 
persoonlijk, juist omdat ik me schaamde. Ik 
stuurde de eerste hoofdstukken naar verschil
lende uitgevers die het vervolgens allemaal 
afwezen. Een redacteur van Random House in 
Canada vertelde me dat ik het gedeelte met de 
memoires juist persoonlijker moest maken.  

Neurowetenschapper 
Marc Lewis was jaren
lang verslaafd aan 
drugs. Hij schreef er 
een boek over: 
Memoirs of an addic-
ted brain. In het boek 
onderzoekt hij zijn 
vroegere verslaving 
vanuit een neuro
psychologische 
invalshoek. “Ik nam 
maffe risico’s.”

hoe 
slecht 
kun je 
zijn?
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Dat ik elk detail moest vertellen, elk gevoel. Dat 
heb ik gedaan en dat werkte.”

Wanneer heeft u voor het eerst drugs gebruikt?

“Toen ik op kostschool zat. Op mijn vijftiende 
stuurden mijn ouders me naar de Tabor Aca
demy in New England. Dat was duizend kilo
meter van Toronto, waar wij toen woonden. Ik 
was eenzaam en ik werd gepest. Daar kon ik 
niet tegenop. Toen ben ik voor het eerst dron
ken geworden en korte tijd later heb ik voor  
het eerst drugs genomen: een fles hoestdrank. 
De werkzame stof in hoestdrank, dextro
methorphan, heeft hetzelfde effect als de 
 partydrug ketamine. Het zorgt ervoor dat de 
werkelijkheid niet zo hard aankomt in je brein. 
Ik had dus een manier gevonden om te ont
snappen aan die vreselijke gevoelens van een
zaamheid en onvermogen.”

Na twee jaar kostschool verhuisde u met uw 

ouders en uw broer naar Californië. Daar bleef u 

drugs gebruiken. Waarom?

“Het was partytime. Ken je The Wizard of Oz? 
Eerst is alles zwart/wit en opeens is het leven in 
kleur. Zo voelde die overgang. Ik kwam in de 
hippiescene terecht en daar was het gebruik van 
drugs gewoon. Ik gebruikte marihuana, LSD, 
van alles. Fantastisch. Ik voelde me sterk, moe
dig. Ik nam maffe risico’s. Nam drie pillen LSD 
als mijn vrienden er één namen. Dat avontuur
lijke trok mij aan. Hoe slecht kon ik zijn?”

En hoe slecht kon u zijn?

“In het gebruik van drugs ging ik heel ver. Ik 
heb een tijd lang veel heroïne gebruikt. Heroïne 
is compleet ongeaccepteerd, ook onder hippies. 
Het verslaafde brein kent twee standen: vervoe
ring en hunkering. Op het moment dat de 
heroïne was uitgewerkt, hunkerde ik naar meer 
en ging ik op zoek naar meer. Al snel raakte 
mijn geld op. Ik verzon een smoes om wat geld 
los te peuteren bij de vriendin van mijn vader. 
Toen dat na een paar dagen ook op was en de 
heroïne uitgewerkt raakte, drong tot me door 
hoe diep ik was gezonken. En toen begonnen de 
afkickverschijnselen. Ik had niet verwacht dat 
ik zo snel fysiek verslaafd zou raken. Dat over
viel me. Die afkickverschijnselen waren vrese
lijk onaangenaam. Dat is ook de reden waarom 
het zo moeilijk is om te stoppen met heroïne.
En ik heb een keer een overdosis genomen. In 
het huis van een goede vriend. Ik werd wakker 

in een bad vol koud water. Daar hadden ze me 
ingelegd om me weer bij te brengen. Mijn 
vriend zei steeds: ‘Je hart stond stil, man. Je was 
dood.’ Het drong niet tot me door.”

Hoe kijkt u terug op uw leven als verslaafde?

“Er waren fantastische perioden. Zoals toen in 
Californië en later ook tijdens mijn reis door 
Azië. Drugs geven je een nieuwe, kleurrijke 
wereld of juist veel rust en een gevoel van veilig
heid. Maar ook nieuwe angsten en gevaren. 
LSD bracht mij steeds opnieuw in de proble
men. Met de politie, met dealers, met vrienden. 
En toen ik heroïne gebruikte, was het nog erger. 
Ik ben in elkaar geslagen, ik heb gelogen, gesto
len. Ik heb vaak gedacht: ‘Ben ik dat, die dat 
allemaal doet?’

Op een nacht in oktober 1978, ik studeerde 
toen psychologie aan de Universiteit van Wind
sor, ging ik op pad met twee schroevendraaiers 
op zak en een plastic tas. Binnen een uur had ik 
ingebroken in drie artsenkantoren om drugs te 
stelen. De volgende ochtend was ik nauwelijks 
in staat om naar college te gaan, maar diezelfde 
avond ging ik gewoon weer op pad.”

Uiteindelijk, u was toen 28 jaar, bent u gearres-

teerd en veroordeeld. 

“En van de universiteit getrapt. Mijn supervisor 
zei: ‘Iemand in jouw conditie is niet in staat om 
anderen te helpen met hun problemen.’ Hij was 
kwaad dat ik zo zorgeloos was omgesprongen 
met mijn researchplaats aan de universiteit. 

Ik ben teruggekeerd naar Toronto. Ik was 
totaal ontredderd.”

Ontredderd genoeg om definitief af te kicken?

“Dat zou je denken, maar nee. Dat duurde nog 
twee jaar. Het ging heel slecht met mij in die 
periode. Toch had ik me al die jaren nooit een 
leven zonder drugs kúnnen of wíllen voorstellen.

Maar opeens was er een stemmetje in mij 
dat zei: ‘Het is te erg, je maakt jezelf kapot. Je 
kunt wél stoppen.’ Ik schreef het woord ‘NO’ 
heel groot op een papier en versierde dat met 
mandala’s. Ik keek er twintig keer per dag naar. 
Ik heb sindsdien niet meer gebruikt.”

U bent nu dertig jaar clean. In uw boek schrijft u 

dat u nog steeds wel eens flirt met de gedachte 

aan het nemen van drugs. 

“Het blijft altijd een gevoelig punt. Een tijdje 
geleden moest ik geopereerd worden aan mijn 

NAAM Marc Lewis  

GEBOREN Toronto, Canada, 1951 

FUNCTIE Hoogleraar Ontwikke-

lingspsychologie bij het Behavioural 

 Science Institute SINDS Januari 2011

Marc Lewis is geboren in Toronto, 

Canada. Van 1989 tot 2011 was hij 

hoogleraar Ontwikkelingspsycholo-

gie aan de Universiteit van Windsor 

in Canada. Zijn academische carrière 

begon in 1968 aan de universiteit 

van Berkely, Californië. Hij volgde er 

verschillende colleges, maar na 

anderhalf jaar dalende cijfers en 

gebrek aan interesse in zijn studie, 

verliet hij de universiteit en ging hij 

aan het werk. Begin jaren zeventig 

reisde hij met zijn vader mee naar 

Maleisië en vertrok van daaruit naar 

India en Indonesië. Het was een 

route die veel hippies in die tijd 

aflegden. Terug in Canada ging hij 

muziekwetenschappen studeren. 

Die studie heeft hij niet afgemaakt. 

In 1981 kickte Lewis definitief af van 

de drugs. Twee jaar later, in 1983 

begon hij aan de studie psychologie. 

“Dat was geen diepdoorvoelde of 

heel bewuste keuze. Maar ik was wel 

gefascineerd door mezelf, door mijn 

verslaving. Waarom deed ik wat ik 

deed?” In 1989 kreeg hij zijn eerste 

baan als universitair docent. De 

afgelopen tien jaar heeft hij zich 

gespecialiseerd in neuroweten-

schappen. Sinds januari 2011 werkt 

Lewis als hoogleraar Neuroweten-

schappen aan het Behavioural 

 Science Institute van de Radboud 

Universiteit.
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rug en ik kreeg pijnstillers van de dokter. Die 
heb ik toch iets langer genomen dan absoluut 
noodzakelijk was. Als die dokter mijn boek 
leest, ben ik bang dat hij wel twee keer nadenkt 
voordat hij mij nog eens pijnstillers geeft.”

Heeft u zich zorgen gemaakt over de ontvangst 

van uw boek?

“Ja, toch wel. Ik had geen idee hoe het zou val
len. Mijn professionele en persoonlijke leven 
komen in dit boek samen. Die vorm is bijzon
der. Misschien zouden mensen het een idioot 
idee vinden om neurowetenschap te mengen 
met mijn idiote leven als verslaafde. 

En buiten dat: opeens weet iedereen dat ik 
verslaafd ben geweest aan drugs. Ik hang mijn 
vuile was buiten, right. Eerst vond ik dat eng. 
Inmiddels heb ik al veel interviews gegeven aan 
Canadese media en ik ben er aan gewend 
geraakt om in het openbaar over mijn versla
ving te praten. Mijn persoonlijke verhaal is de 
moeite van het vertellen waard en dat geldt ook 
voor de neurologische inzichten in het ver
slaafde brein. 

Bovendien zit er zoveel tijd tussen. Ik ben al 
dertig jaar clean en al 23 jaar een succesvolle 
professor.”

Hoe reageert de academische gemeenschap op 

uw boek?

“De collega’s die ik het hier heb laten lezen zijn 
enthousiast. Maar mijn studenten kennen het 

nog niet, het boek is hier nog niet verschenen. 
In Toronto vertelde ik mijn studenten wel eens 
dat ik als jonge man drugs gebruikte. Daar rea
geerde niet iedereen goed op. Sommigen veroor
deelden mijn vroegere gedrag. Maar sommigen 
waardeerden mijn eerlijkheid juist.

Overigens vind ik dat juist studenten ont
wikkelingspsychologie open moeten staan voor 
mijn verhaal. Zij gaan later werken met mensen 
die hetzelfde meemaken.”

U werkt sinds januari aan het Behavioural Science 

Institute. Hoe bent u in Nijmegen verzeild 

geraakt?

“Mijn vrouw en ik zijn uitgenodigd om hier te 
komen werken. Zij is hoogleraar ontwikkelings
psychopathologie aan dit instituut. Wij zagen 
het als een avontuur om naar Nederland te 
komen. Dichtbij Parijs, dichtbij Amsterdam. 
Wij wonen met onze twee zoontjes van vijf in 
de buurt van Arnhem. Het is hier heerlijk  
groen en er is ruimte. In Nederland denkt 
iedereen dat je juist in Canada moet zijn voor 
weidse landschappen en groen. Maar wij 
 woonden in Toronto, een miljoenenstad. We 
moesten een uur reizen om de stad uit te 
komen. Het bevalt ons hier goed. Hier gaan  
we oud worden.” *
Het boek Memoirs of an addicted brain. A neuroscientist 
examines his former life on drugs is nog niet verschenen 
in Nederland. Het is verkrijgbaar via Amazon.com

Ik Heb vaak gedacHt: ‘Ben ik 
dat, dIe dat aLLeMaaL doet?’

congres
vroeger leek me dat echt het einde, een 

internationaal congres. Ik zou al heel lang 

beter moeten weten – mijn laatste congres 

stamt uit de oertijd en staat me nog helder 

voor de geest door een rij knikkebollende 

oude mannetjes op de eerste rang op middag 

twee – maar ik verheugde me toch enorm op 

mijn congres in berlijn. berlijn! Stad op het 

snijpunt van oost en west, met een geschie

denis waar je Sie tegen zegt.

en dat doen die duitsers dan ook. tegen alles 

en iedereen – ook tegen directe collega’s.  

en vooral tegen mij, Herr Doctor PH-neutral. 

als enige buitenlander (“Sie haben so ein 

charmantes akzent!”) moest ik een congres 

over vijftig jaar berlijnse Muur enig internatio

naal cachet geven. een vol programma, van 

woensdagavond tot vrijdagmiddag.

Met enige gêne moet ik u melden dat ik de 

eerdergenoemde knikkebollende oude man

netjes ver achter mij heb gelaten: ik was bij 

programmapunt 1, Begrüßung, al diep in  

 dromenland. Nu waren er wel verzachtende 

omstandigheden, in eerste instantie dacht ik 

vooral van klimatologische aard. eind sep

tember bleek in berlijn de zomer in te vallen, 

waardoor de temperatuur in de niet voor een 

congres geschikte zaal opliep tot een stevige 

zesendertig graden. gaandeweg bleek echter 

dat de oorzaak voor mijn geestelijke afwezig

heid niet alleen de plotse Klimawandel was.

Met de kennis van nu weet ik dat de overtref

fende trap van ‘saai’ een congres met louter 

duitse wetenschappers is. In tegenstelling tot 

ondergetekende hadden deze Kollegen van 

het postberlijnsemuuronderzoek hun 

levenswerk gemaakt, een levenswerk dat ze 

in twintig minuten over het voetlicht moesten 

brengen – maar waar ze wel hun twintig jaar 

noeste arbeid in wilden proppen en wat dus 

minstens een half uur duurde. de feiten en 

analyses vlogen door de zaal met het tempo 

van een Porsche op een Autobahn ohne 

Geschwindigkeitsbeschränkung, gelardeerd 

met de overdonderende hoeveelheid humor 

waar onze oosterburen om bekendstaan.

als allerlaatste spreker kreeg ik mezelf geluk

kig weer wakker en wist zoveel tijdwinst te 

boeken dat ik nog op tijd, gapend als een nijl

paard, de trein richting vliegveld kon nemen. 

al had die aanstormende trein ook even een 

heel andere aantrekkingskracht…

Ph-neutraal

Marc Lewis in 1969
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De commissie-LeveLt bracht Deze maanD De omvangrijke 
fraude van sociaal psycholoog diederik stapel in kaart. 
en nam in één moeite Door De cuLtuur binnen het vakgebieD  
op De korreL. ook in nijmegen worDen Lessen getrokken uit  
De crisis. ‘we moeten onze Data meer gaan DeLen.’

De commissie-Levelt bracht aan het licht dat de 

 Tilburgse hoogleraar Diederik Stapel gedurende acht 

jaar heeft gefraudeerd met tenminste dertig weten-

schappelijke publicaties. Ook de data van het recente 

vleesonderzoek, waarbij de Nijmeegse hoogleraar 

Roos Vonk is betrokken, berusten naar nu blijkt op 

drijfzand. 

De commissie-Levelt heeft zich gebogen over de 

vraag of de “verbijsterende omvang” van de fraude 

louter stoelt op de leugenachtigheid van de persoon 

Stapel, of dat er meer aan de hand is. Aan de ene kant 

laadt de commissie alle schuld op de schouders van 

Stapel, die met groots raffinement iedereen om de 

tuin wist te leiden. Niemand van zijn medeauteurs en 

promovendi treft enige blaam. Maar aan de andere 

kant wordt de onderzoekscultuur niet gespaard. Hoe 

heeft Stapel al die jaren ongestoord in zijn eentje 

 kunnen opereren? Hoe kan het bestaan dat de data-

verzameling die aan zijn artikelen ten grondslag lag, 

met zoveel geheimzinnigheid bleef omkleed? Als 

meest precaire punt van de fraude noemt de commis-

sie “de wetenschappelijke kritiek en houding die op 

alle fronten ernstig heeft gefaald”.

harde klap
Hoe te reageren op deze oorwassing? Op de negende 

verdieping van het Spinozagebouw, het huis van de 

Nijmeegse sociaal psychologen, is de klap hard aan-

gekomen, net als elders. Wereldwijd gaan mails en 

berichten rond over de fraudezaak, ook met aanbeve-

lingen voor een verbetering van de onderzoekscul-

tuur. De vereniging van sociaal psychologen in 

Nederland (Aspo) geeft in een korte verklaring op haar 

website aan dat zij de aanbevelingen van Levelt over-

neemt en verder gaat uitwerken. 

Aspo-voorzitter Daniel Wigboldus, hoogleraar in 

 Nijmegen, hoopt binnenkort in een persoonlijk onder-

houd met Levelt preciezer te vernemen wat er niet in 

de haak is met de onderzoekscultuur. “Deze kwestie 

roept op tot reflectie en dat is heel goed. Internatio-

naal vindt nu een zinnige discussie plaats over bij-

voorbeeld de voors en tegens van het delen van data.”

De dataverzameling noemt Levelt in zijn rapport de 

achilleshiel van het vakgebied. Hij roept op om bij  

alle artikelen duidelijk te vermelden hoe en waar de 

data zijn verzameld. Bovendien moeten ze ten minste 

vijf jaar gearchiveerd blijven om beschikbaar te zijn 

voor collega-onderzoekers, een regel die overigens  

al bestaat. En: “Veel meer dan usance is in de psycho-

logische onderzoekspraktijk, moet onderzoeksrepli-

catie gaan behoren tot het basisinstrumentarium van 

de discipline.”

mores
Daniel Wigboldus is tien dagen na het verschijnen van 

het rapport-Levelt nog nauwelijks bekomen van de 

schrik. “Hoe is het toch mogelijk dat een hoogleraar 

met een stapel vragenlijsten in de achterbak van zijn 

auto zogenaamd op bezoek gaat bij scholen, om  

vervolgens tot ingevulde lijsten te komen die  volledig 

zijn verzonnen”, zo wijst hij op een van de pijn-

lijke details in het  rapport. “Het solistisch 

optreden van Stapel valt ver buiten de 

 gangbare orde in ons vakgebied”, zegt 

 Wigboldus. Hij wijst op de mores in het 

Nijmeegs onderzoeksinstituut waarbin-

nen de sociaal psychologen opereren, 

waar elk  promotieonderzoek steevast 

door minimaal twee mensen wordt 

begeleid. Dat neemt niet weg dat Aspo 

aanvullende maatregelen zal gaan 

bespreken. Als voorbeeld noemt 

Wigboldus het expliciet maken van 

de dataver zameling in een weten-

schappelijke publicatie. “Maak 

duidelijk waar de dataverzame-

ling heeft plaatsgevonden en 

wanneer en noem de mensen die 

erbij betrokken zijn. Dat is een 

eenvoudige maatregel om het 

onderzoek beter controleerbaar 

te maken. Iemand van kwade 

wil kan zo minder makkelijk 

over de schreef gaan.” 

Sociaal psychologen 
in shock

Tekst: paul van den broek
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Het valt wel mee met de invloed van Facebook en Twitter op het 
succes van bewegingen als Occupy. “Sociale media zijn de vonk, 
maar de vonk alleen is niet voldoende”, zegt politicoloog Kristof 
Jacobs, die onderzoek doet naar de invloed van nieuwe media. 
“Juist de oude media zijn nodig om de bal aan het rollen te krijgen.”

Nieuwe hype 
vraagt om 
oude media

H
et is 15 oktober 2011. Het Beurs-
plein in Amsterdam stroomt 
langzaam vol met mensen, die 
felgekleurde tentjes opzetten. Er 
zijn spandoeken met teksten als 

‘Nee tegen hebzucht en machtswellust!’ en 
‘Stop de VOC-mentaliteit’. Wie zijn deze men-
sen? Omwille van welk hoger doel trotseren  
zij hier de herfstkou? Het zijn demonstranten 
van het Occupy-protest, dat zich wereldwijd 
uitbreidt. Occupy Wall Street is al sinds 17 
 september in New York aanwezig om te protes-
teren tegen de accumulatie van geld en macht 
in de top van de financiële sector. De demon-
stranten vertegenwoordigen ‘99 procent van  
de bevolking die in opstand komt tegen één 
procent’, zoals de beweging het zelf uitdrukt. 
Kenmerkend voor de beweging is het gebruik 
van sociale, of ‘nieuwe’ media, zoals Facebook 
en Twitter, om demonstranten te mobiliseren. 
Kristof Jacobs, politicoloog aan de Radboud 
Universiteit, is een veelgevraagde gast om de 
beweging te duiden. 

Police Brutality
“Het is grotendeels oude wijn in nieuwe zak-
ken”, zegt Jacobs in zijn werkkamer aan de 
 Thomas van Aquinostraat over het Occupy- 
protest. “De wortels liggen duidelijk in de anti-
globaliseringsbeweging.” Zo worden in Italië 
bestaande protesten tegen Berlusconi nu 
opeens Occupy-protesten.”

Occupy in New York was aanvankelijk 
 weinig succesvol. Jacobs spreekt zelfs van een 
flop. Via sociale media werden demonstranten 
opgeroepen om naar Bowling Green Park in 

Tekst: Sjoerd Huismans / Fotografie: Bert Beelen

Manhattan te komen. De initiatiefnemers 
hoopten op twintigduizend mensen. Er kwa-
men er tweeduizend. Na twee weken trokken de 
overblijvers – inmiddels niet meer dan duizend 
demonstranten – naar Brooklyn Bridge. Vanaf 
dat moment kwamen er steeds meer mensen bij 
en werd het onderwerp van Occupy breder dan 
een anti-globaliseringsbeweging. “Het werd 
opeens een media event. Brooklyn Bridge is een 
prachtige locatie en ligt erg centraal. Bovendien 
begon de politie uit het niets demonstranten te 
arresteren. Beelden van deze police brutality zijn 
natuurlijk geweldig mooi voer voor de media: 
vreedzame demonstranten die worden wegge-
sleept. Dat is waar de media naar zoeken.” De 
traditionele media, de kranten en de televisie, 
berichtten nu ook volop over het Occupy-pro-
test. En dat trok allerlei nieuwe demonstranten 
aan. Jacobs: “Sociale media zijn de vonk, maar 
de vonk alleen is niet voldoende. Je hebt de 
oude media nodig om andere mensen te berei-
ken dan de usual suspects, de mensen die toch al 
overtuigd zijn.” 

Oude media
Dat het zo werkt – nieuwe media hebben voor-
namelijk een indirect effect – ontdekte Jacobs al 
eerder. Hij vond hiervoor aanwijzingen in het 
onderzoek naar nieuwe media en verkiezingen, 
dat hij samen met collega Niels Spierings – ook 
politicoloog aan de Radboud Universiteit – uit-
voert. Jacobs benadrukt dat het gaat om lopend 
onderzoek: “We zijn nog bezig met de paper.” 
Jacobs en Spierings onderzoeken de Tweede 
Kamerverkiezingen van 2010, met gegevens van 
het onderzoeksbureau Politiek Online. Kan het 
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aantal voorkeursstemmen van een kandidaat 
worden verklaard door zijn of haar gebruik van 
sociale media? Om dat uit te vinden, zochten 
Jacobs en Spierings per kandidaat uit hoeveel 
volgers hij of zij heeft op Twitter en hoeveel 
vrienden op Hyves. Vervolgens onderzochten ze 
of het aantal volgers en vrienden invloed heeft 
op het aantal voorkeursstemmen dat de kandi-
daat krijgt. De politicologen vonden een klein 

effect: per volger of vriend krijgt de kandidaat 
een paar voorkeursstemmen meer.

Maar het gevonden effect hangt wel sterk 
samen met de bekendheid die de kandidaat 
toch al heeft. Jacobs: “Als je gaat controleren 
voor bekendheid valt veel van het effect weg.” 
Alleen bekende kandidaten worden gevolgd, 
onbekende kandidaten niet, op wat vrienden en 
familie na. 

Ook de ‘oude’ media zijn meegenomen in 
het onderzoek. Veel journalisten zijn actief op 
Twitter, want: “Een tweet bestaat uit 140 
tekens. Precies de oneliner die een journalist wil 
hebben.” De onderzoekers wilden weten door 
hoeveel journalisten de kandidaten tijdens de 
campagne werden gevolgd op Twitter. Daarvoor 
kregen ze van Politiek Online een lijst met de 
vijftien meest prominente Twittergebruikers 
onder journalisten. Voor elke kandidaat zocht 
Politiek Online uit hoeveel van deze twitterende 
journalisten hem of haar volgden. Kandidaten 
konden zodoende een score van nul tot vijftien 
halen. Ook hielden Jacobs en Spierings bij hoe-
veel krantenartikelen er tijdens de campagnepe-
riode over de kandidaten verschenen. Het aan-
tal journalisten dat de kandidaat volgt doet er 
mogelijk toe, verwacht Jacobs. “Onze hypothese 
is dat het causale mechanisme als volgt werkt: 
nieuwe media hebben een impact op het aantal 
artikelen dat gepubliceerd wordt, via het aantal 
journalisten dat de kandidaat volgt.” Met een 
metafoor verduidelijkt Jacobs zijn hypothese: 
wat al stond is het huis van de oude media. De 
nieuwe media zijn een extra deur om in het 
huis te komen: “Die tweets zijn een manier om 
de kolommen in de krant te halen.” 

Sneeuwbal
Volgens de politicoloog is hetzelfde mechanisme 
aan de gang bij de Occupy-beweging, die pas echt 
van de grond kwam toen de oude media erover 
gingen berichten. “Het is nog niet wetenschap-
pelijk hard gemaakt”, nuanceert hij. “Maar er 
zijn andere aanwijzingen. Je zag het ook bij de 
Egyptische protesten. Al Jazeera kreeg via tweets 
lucht van de demonstraties. Vanaf het moment 
dat zij gingen uitzenden, werd het groot.” 

Wat verwacht de politicoloog van Occupy? 
Heeft de beweging de potentie om veranderin-
gen in gang te zetten? Jacobs is voorzichtig: 
“Politicologen, net als de meeste sociaal weten-
schappers, kunnen niet voorspellen. We heb-
ben hier te maken met mensen, niet met 
natuurwetten. De Nederlandse media hebben 
me al vijf keer gevraagd te voorspellen wanneer 
België, mijn moederland, een nieuwe regering 
zal hebben. Vijf keer zat ik er compleet naast.”

De vraag naar Jacobs’ persoonlijke inschat-
ting van de invloed van Occupy, beantwoordt 
hij met, wederom, een metafoor: “Het is een 
sneeuwbal, die nog niet zo groot is. Komt die 
sneeuwbal tegen een boom aan of rolt hij 
door?” In Amerika blijft hij nog wel even rollen, 
denkt Jacobs. “Dat ligt aan de structuur van de 
welvaartsstaat, het sociale vangnet is er minder 
sterk. De werkloosheid is er groter, er zijn 
gewoon veel meer problemen.” Ook in landen 
als Spanje en Griekenland blijft de beweging 
wellicht groot, maar in Nederland valt het vol-
gens Jacobs allemaal wel mee. “Ondanks wat de 
regering Rutte allemaal beweert, is Nederland 
geen land in crisis. Ik denk niet dat het hier 
zo’n vaart zal lopen.” *

Femke HalSema 122374 15

alexander PecHtOld 85707 14

BOriS van der Ham 29376 14

diederik SamSOm 24482 12

maxime verHagen 64295 11

mei li vOS 14633 11
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jan keeS de jager 30713 10
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Weinig steun voor vluchtelingstudenten

Tekst: Joep Sistermanns / Illustratie: Miesjel van Gerwen / Fotografie: Dick van Aalst

Solidariteit
Geen tijd

Vluchtelingen als Mauro en Sahar konden in de 
jaren zestig rekenen op grote steun van studenten. 
Maar tegenwoordig staat de vluchteling er vaak 
alleen voor. “De student van nu is een stuk minder 
betrokken.”

H
et Nederlandse vluchtelingen-
beleid is de laatste tijd een hot 
issue. Na het Afghaanse meisje 
Sahar, was het nu de achttien
jarige Mauro die de discussie  

deed oplaaien. De Nederlandse regering zou 
zich onmenselijk opstellen; de beleidsvoering  
is glashard. 

Maar dat het vroeger anders was, is allesbe
halve waar, zegt Kees Bleichrodt, directeur van 
het Universitair Asiel Fonds (UAF): “Het is een 
sprookje dat vluchtelingen in de jaren veertig en 
vijftig zo welkom waren in Nederland. Ook 
toen was de Nederlandse regering er als de dood 
voor overspoeld te worden door vluchtelingen. 
In die zin is het beleid heel consistent: afschrik
ken, niet laten blijken dat ze welkom zijn, en bij 
behandeling kijken of er niet een reden te vin
den is om iemand alsnog uit te zetten. ‘We zijn 
al het dichtstbevolkte land ter wereld!’, werd 
gesputterd. Terwijl er toen maar acht miljoen 
mensen in Nederland woonden!” 

Vooral de rijksoverheid heeft zich altijd terug
houdend opgesteld naar vluchtelingen. Initiatie
ven om vluchtelingen te beschermen kwamen 
van de burgers, vooral van studenten. Zo speel
den studenten een belangrijke rol bij de ont
staansgeschiedenis van het UAF. Aanleiding 
voor de oprichting was een communistische 
staatsgreep in voormalig TsjechoSlowakije in 
1948. Men sloeg studentendemonstraties neer 
en tegenstanders van het nieuwe bewind moch
ten de universiteit niet meer binnen. De Neder
landse studentengemeenschap reageerde met
een: 11.529 studenten tekenden een petitie, 
duizenden mensen protesteerden in de 
Utrechtse Jaarbeurs en ruim de helft van de 
Amsterdamse studentenpopulatie kwam bijeen 
in het Concertgebouw. De Amsterdamse rector 
magnificus ging hierop over tot oprichting van 
het UAF.

Geen duidelijke vijand 
“Ik denk dat we het engagement van toen moe

‘Het iS een 
Sprookje Dat 
VlucHtelingen 
in De jaren 
Veertig en 
Vijftig zo 
WelkoM Waren 
in neDerlanD’
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ten zien in de sfeer van de Koude Oorlog: de 
OostWesttegenstelling”, zegt Kees Bleichrodt.  
“De wereld was bipolair: je had goed en fout. 
Dat beheerste het hele maatschappelijke en 
politieke debat. Nu heb je conflicten in Afrika, 
het MiddenOosten, de veronderstelde dreiging 
vanuit de islam. Er zijn heel andere, meer inge
wikkelde politieke verhoudingen. Er is geen dui
delijke vijand meer. Dat beïnvloedt de houding 
van de Nederlandse student, denk ik. De stu
dent van nu is een stuk minder betrokken bij 
het lot van medestudenten elders dan zestig jaar 
geleden.” 

En dat terwijl de wereld sindsdien veel klei
ner is geworden: via blogs, Facebook en Twitter 
kunnen we alle oorlogen, opstanden en demon
straties op de voet volgen. In die zin zou je juist 
betrokkenheid van Nederlandse studenten ver
wachten, stelt Bleichrodt. “Wat er nu gebeurt 
in Syrië is toch verschrikkelijk? Waarom zijn 
studenten hier dan niet solidair met die in 
Damascus? Ze hebben daar geen enkele vrij
heid.” 

Ashley Terlouw, hoogleraar Rechtssociologie 
in Nijmegen en bestuurslid van het Centrum 
voor Migratierecht, maakt zich ook zorgen om 
de passieve houding van studenten. “De studie
druk speelt natuurlijk een rol. Studenten moe
ten hun tentamens halen, er is geen tijd meer 
voor nevenactiviteiten. Dat is begrijpelijk, in 
het licht van de dreigende boetes. Maar er lijkt 
ook minder aandacht te zijn voor de vluchtelin
genproblematiek. Terwijl je op zoveel manieren 
iets kan doen!” 

Geld geven is één van de manieren om 
medestudenten te helpen. Demonstreren of 
autoriteiten aanschrijven kan ook. Maar heeft 
dat zin? Op de Dam gaan roepen dat mensen 
het kilometers ver weg slecht hebben? Bleichrodt 
snapt de sceptici. “Dat zal inderdaad niet altijd 
even veel effect hebben. Maar er zijn ook 
nieuwe vormen van actievoeren. Veel Europese 
bedrijven doen zaken met die boef van een 
Assad (de dictator van Syrië, red.) Als al die 
bedrijven de handel met Syrië boycotten, zijn 
Assads oliebronnen ineens een stuk minder 

“Het begin hier was moeilijk. 

We kwamen uit een onzekere 

situatie in Sudan, in een on-

zekere situatie in Nederland. 

Je weet niet wat de toekomst 

zal brengen. Maar na verloop 

van tijd leer je dingen. Ik stelde 

mezelf een doel: ik wilde op 

niveau werken en mijn eigen 

geld verdienen. Ik vroeg 

mezelf af: wat moet  

ik doen om dat doel te berei-

ken? Dat bleek nog niet zo 

eenvoudig.

Eén van de moeilijkste dingen 

waar ik tegenaan liep, was dat 

de opleiding die ik Sudan 

gedaan heb, hier lager 

gewaardeerd werd. Daarom 

ben ik in 2010 begonnen aan 

de Radboud Universiteit. Ik 

heb een verkort traject gedaan. 

Na een aantal bachelorvakken 

mocht ik dit collegejaar mijn 

master gaan doen. Ik doe alles 

in het Nederlands. Ja, daar 

ben ik veel extra tijd aan kwijt. 

Een speciale behandeling wil 

ik niet: ik wil bewijzen dat ik 

het kan.

Het vluchtelingenbeleid moet 

opener, vind ik. Dankzij de 

media denken andere landen 

dat Nederland het liefst geen 

vluchteling meer toelaat. Het 

lijkt soms wel alsof we een 

muur willen bouwen om ons 

land. Terwijl heel veel Neder-

landers het daar helemaal niet 

mee eens zijn. 

Na mijn afstuderen wil ik zo 

snel mogelijk aan het werk en 

genieten van het leven. Over 

tien jaar heb ik een leuke baan, 

een vrouw en kinderen. Wat 

dat betreft heb ik geen groot-

se plannen. Thuis komen van 

het werk, lekker met het gezin 

op de bank zitten en de krant 

lezen. Geluk hoeft niet inge-

wikkeld te zijn.”

HaNy ZaïN (34) VlUcHTTE IN
2001 VANUIT SUDAN NAAR
NEDERlAND. HIJ IS DIT JAAR 
bEGONNEN AAN zIJN MASTER
ISlAM EN ARAbIScH.
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waard. Je zou als student dus bedrijven kunnen 
benaderen. Of organiseer uitwisselingen met de 
universiteit van Damascus, zodat die mensen 
kunnen kennismaken met onze democratie. De 
mogelijkheden zijn legio.”

Op kleinere schaal kan de student ook iets 
bijdragen. Per jaar komen zo’n tienduizend 
vluchtelingen naar Nederland. Sommige van 
hen gaan hier studeren, de zogenaamde vluch
telingstudenten. Bleichrodt: “Toon je geïnteres
seerd in je medestudenten als dat vluchtelingen 
blijken te zijn. Bij mensen die afkomstig zijn uit 
Iran, Sudan of Somalië is de kans groot dat ze zijn 
gevlucht. Ga eens een gesprek aan met hen: het 
zijn de kleine dingen die het doen. Vraag eens 
naar hun achtergrond. Je kunt ze wegwijs maken 
op de universiteit, in een onderwijssysteem dat 
hen onbekend is. In een land als Afghanistan is 
alles heel anders! Hele simpele dingen als man
vrouwrelaties: in heel veel landen wordt nog 
gescheiden onderwijs gegeven. Toon daar begrip 
voor, maar leg ook uit hoe het hier gaat.”

Veel te lang
Student of niet: de toetsing of iemand vluchte
ling is, is voor iedereen dezelfde. Hoogopgelei
den komen niet makkelijker door de test heen. 
Er kunnen jaren verstrijken, zonder dat een 
vluchtelingstudent weet waar hij aan toe is. Als 
een asielzoeker de vluchtelingenstatus heeft 
mag hij  de arbeidsmarkt op. Heeft hij die  
status niet, dan mag hij alleen ‘kortdurend 
werk’ doen, maximaal 24 weken per jaar.  
Een asielzoeker mag gaan studeren in Neder
land, maar hier geldt: zonder vluchtelingensta
tus geen studiefinanciering. Daar komt bij dat 
het een lastige keuze is om te gaan studeren, als 
het niet zeker is of je de studie wel mag afmaken 
in Nederland. In dit soort gevallen helpt het 
UAF. Het fonds financiert boeken en college
geld, zodat vluchtelingen toch aan hun toe
komst kunnen werken. Zodra de vluchteling
student is afgestudeerd, moet hij of zij de 
rentedragende lening terugbetalen. Zestig pro
cent is een gift, veertig procent moet worden 
afgelost. 

in neDerlanD StuDeren op Dit MoMent ruiM 3230 VlucHtelingStuDen-
ten Met financiële Steun Van Het uniVerSitair aSiel fonDS (uaf). Van 
Hen Volgt 38 procent een StuDie op uniVerSitair niVeau, 47 procent 
op Hbo-niVeau en 15 procent op Mbo-niVeau. De MeeSte VlucHteling-
StuDenten koMen uit irak, iran en afgHaniStan. 

“In Nederland was alles 

anders. Ik kwam aan in de 

zomer, maar toen was het hier 

koud en het regende. Ik vond 

de huizen heel mooi, maar ze 

zagen er allemaal hetzelfde 

uit, zoals in cartoons. In 

Nederland heb je heel veel 

vrijheden, dat vond ik bijzon-

der. In Irak mogen vrouwen 

wel werken, zelfs topfuncties 

hebben, maar er zijn ook heel 

veel dingen die we niet 

mogen. Met vriendinnen een 

wijntje drinken op het terras 

bijvoorbeeld. Ik zag het nieu-

we leven in Nederland wel 

 zitten.

Ik heb in één jaar Nederlands 

geleerd. Daarna was het zaak 

dat mijn diploma werd erkend. 

In Irak had ik geneeskunde al 

afgerond – ik werkte al jaren 

als arts – maar in Nederland 

werd mijn Irakese opleiding 

niet erkend. Ik moest eerst 

enkele examens halen om 

mijn theoretische kennis te 

tonen. Dat is gelukt. Ondanks 

mijn ervaring loop ik nu co-

schappen, want in Irak werken 

artsen anders. 

Ik weet niet of ik straks snel 

een baan vind. In Irak had ik 

me gespecialiseerd in anes-

thesie, dat zou ik hier ook wil-

len doen. Maar veel werk-

gevers hebben het idee dat 

buitenlanders die minder goed 

Nederlands spreken, hun 

functie minder goed kunnen 

uitvoeren. Of ik ooit terug wil? 

Dat vind ik een moeilijke 

vraag. Ik heb nog wel familie 

wonen in Irak, maar ik weet 

niet of het daar veilig is over 

vijf jaar. bovendien heb ik dan 

hier een leven opgebouwd 

dat ik dan wéér achter zou 

moeten laten. En voor een 

tweede keer helemaal 

opnieuw beginnen, dat  

weet ik zo net nog niet.”

MaI MacrooMy (43) VlUcHTTE IN 
2005 VANUIT IRAk NAAR NEDERlAND.
zE STUDEERT GENEESkUNDE EN
lOOpT cO-ScHAppEN.
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“Na drie jaar in Nederland 

mocht ik instromen in 4 VWO. 

Ik was daar heel blij mee. Ik 

was me echter ook bewust 

van mijn achterstand, op alle 

fronten. De Nederlandse taal, 

de cultuur, de maatschappij. 

Die achterstand motiveerde 

me om nog harder te werken. 

Ik haalde mijn diploma met 

goede cijfers. Met een beurs 

van het UAF ging ik daarna 

rechten studeren aan de Rad-

boud Universiteit.

Ik haalde mijn propedeuse 

cum laude en werd geselec-

teerd voor de onderzoeks-

master Onderneming & Recht. 

Iedere vluchteling die de kans 

krijgt om alsnog iets van zijn 

leven te maken, gaat er hon-

derd procent voor. Wij zijn 

gemotiveerder dan de meeste 

Nederlanders, juist omdat we 

uit een uitzichtloze situatie 

komen. Als iemand je alsnog 

een toekomst biedt en ver-

trouwen schenkt, wil je niet 

teleurstellen. Die motivatie zie 

je ook in mijn sport: kickbok-

sen. In 2006 ben ik Neder-

lands kampioen geworden in 

mijn klasse.

Van mijn Nederlandse mede-

studenten heb ik veel hulp 

gehad. Samen studeren, ten-

tamens voorbereiden, vooral 

praktische dingen. Maar buiten 

de universiteit zag ik hen niet 

zoveel. Ik was óf aan het stu-

deren, óf aan het sporten. Dat 

merk ik nu wel. Hoewel ik best 

goed geïntegreerd ben, heb ik 

een aantal dingen niet meege-

kregen: het belang van net-

werken bijvoorbeeld. 

Ik heb inmiddels een paar 

 sollicitatiegesprekken achter 

de rug, maar ik heb nog geen 

baan. De meeste bedrijven zijn 

nu heel terughoudend in het 

aannemen van mensen. Maar 

ik ben optimistisch. Het liefst 

ga ik de advocatuur in, als het 

kan op internationaal niveau.”

KarapeT KarapeTyaN (29) 
VlUcHTTE IN 1998 VANUIT 
ARMENIë NAAR NEDERlAND. 
AFGElOpEN zOMER STUDEERDE 
HIJ AF AAN DE REcHTENFAcUlTEIT.

Bleichrodt vindt dat de huidige procedure voor 
een asielzoeker veel te lang duurt en pleit voor 
een ‘positieve termijnsanctie’: “Dat is in het 
gewone bestuursrecht heel gangbaar. Als je een 
schutting in je tuin wilt zetten, of een dakkapel 
wilt bouwen, dan vraag je een vergunning aan. 
Binnen een aantal weken dien je dan een ant
woord te hebben gekregen. Zo niet, dan mag je 
alsnog gaan bouwen. Maar als het over asielzoe
kers gaat duurt het veel langer en mogen de per
sonen in kwestie bijna niets doen. Een mensen
leven is toch belangrijker dan een dakkapel? 
Wij pleiten al sinds 2007 voor een beslissing 
binnen drie jaar. Daarmee voorkom je ellendige 
situaties zoals bij Sahar en Mauro, die na tien 
jaar nog niet weten waar ze aan toe zijn. Vluch
telingen willen participeren, niet een beetje 
sjoelen en tafeltennissen in een asielzoekers
centrum.”

Voor vluchtelingstudenten geldt dit al hele
maal. Een studie in Nederland zien zij vaak als 
een laatste kans om hun droom waar te maken. 
Om het vak, dat ze in hun moederland al geko
zen hebben, alsnog te kunnen uitoefenen. “Ze 
gaan er dan ook helemaal voor”, stelt de UAF
directeur. “Gordijnen dicht, cassetterecorder 
mee naar college en die ’s avonds afluisteren. 
Niet netwerken, geen lid zijn van een studen
tenvereniging, niet in de kroeg zitten. Leren, 
leren, leren. Ze hebben natuurlijk een taalach
terstand, dus ze hebben al hun tijd nodig om de 
leerstof te verwerken, zeker in de beginfase. Als 
ze uiteindelijk zijn afgestudeerd, weten ze nog 
niet hoe de samenleving in elkaar zit. In feite is 
het probleem dat ze té ijverig zijn. De gemid
delde student doet naast zijn studie een hoop 
andere dingen. Vluchtelingstudenten vaak 
niet.”

Een gebrek aan kennis van de Nederlandse 
maatschappij wordt pijnlijk duidelijk op het 
moment dat een vluchtelingstudent klaar is 
met studeren. Hoe moet je een cv opstellen? 
Hoe belangrijk is een stage eigenlijk in Neder
land? Hoe moet je je in een sollicitatiegesprek 

opstellen? Tot voor kort zaten heel wat vluchte
lingstudenten na het behalen van hun diploma 
daarom hele dagen op de bank. Maar het gaat 
beter sinds het UAF een eigen arbeidsbureau is 
begonnen: Job Support: “We zorgen dat vluch
telingstudenten zich goed kunnen mani
festeren op de arbeidsmarkt. Uitein
delijk moeten ze het immers op 
eigen kracht gaan doen.” *
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SINDS JAAR EN DAG WERkEN ER MENSEN MET EEN bANENSUbSIDIE AAN  
DE UNIVERSITEIT. NU DE GEMEENTE DE STEkkER UIT DE SUbSIDIëRING  
TREkT, WORDEN zIJ MET ONTSlAG bEDREIGD. IS DE UNIVERSITEIT MOREEl 
VERplIcHT DE banenpoolerS ONDER HAAR HOEDE TE NEMEN? 
Vox pEIlDE DE MENING VAN bETROkkENEN.

Met ontslag bedreigd

Tekst: paul van den broek / Foto: Dick van Aalst

29
Vox 4
11/2011

DE STEMMING

Het college van bestuur, in een brief aan de mede
zeggenschap die zich deze maand buigt over de 
banenpoolers: “Dat de gemeente nijmegen heeft 

besloten de subsidiëring van deze groep kwetsbare 

medewerkers te beëindigen, is hard voor de betrokke-

nen, maar een direct gevolg van politieke besluitvor-

ming buiten verantwoordelijkheid van de universiteit. 

De radboud universiteit kan en wil deze verantwoor-

delijkheid niet van de gemeente overnemen. Dat neemt 

niet weg dat wij ons blijven inspannen om deze mensen 

toe te leiden naar regulier werk. omdat het additione-

le (niet structurele) werkzaamheden zijn waar geen 

financiering voor is, zien de faculteiten en clusters 

geen mogelijkheid deze mensen in dienst te nemen.”

Henk de jager, voorzitter van de or: “Hoewel de 

universiteit juridisch gezien geen verantwoordelijk-

heid heeft voor voortzetting van de arbeidscontrac-

ten, heeft ze wel een sociale verantwoordelijkheid.  

De discussie of je na verloop van langere tijd nog kunt 

spreken van additionele activiteiten, is vanuit dat 

gezichtspunt minder relevant. je raakt ook dan snel in 

de (regeltjes)discussie verzeild, wie of wat daar dan 

weer verantwoordelijk voor is. uiteindelijk gaat het 

erom dat deze collega’s, die al langere tijd aan de  

universiteit werken en die daar zinvol werk doen,  

dat kunnen blijven doen.”

jan ter laak, een van de banenpoolers (zie foto), 
werkzaam op het documentatiecentrum van het 
cicaM (studiecentrum voor vredesvraagstukken): 
“Dit is een kafkaëske situatie. iedereen wijst naar 

elkaar en niemand toont het lef om verantwoordelijk-

heid te nemen. ik vind dat de universiteit iets moet 

doen. ik werk hier al 26 jaar en hoewel de banenpool 

bedoeld was om mensen te laten doorstromen naar 

regulier werk, is dat nooit gebeurd. Daar had de uni-

versiteit zelf baat bij, omdat ze zo de beschikking had 

over goedkope arbeidskrachten. nu de regeling stopt, 

kan ze niet zomaar haar handen ervan aftrekken. ik 

begeleid hier ook studenten en medewerkers, sta 

journalisten te woord en redigeer teksten. en dat heet 

allemaal additioneel werk? Mijn baan kost 30.000 

euro per jaar. Waar praten we over?”

Willemijn Verkoren, hoofd van het cicaM: “Het is 

vooral de gemeente die de banenpoolers lelijk in de 

kou laat staan, maar dat neemt niet weg dat de uni-

versiteit meer kan doen. na al die jaren van loyaliteit 

aan de universiteit zou dat wel passen. Hierbij hoeft 

niet per se te worden gedacht aan het bieden van een 

volledige aanstelling. De universiteit kan ook de 

moeite nemen om met gemeente en uWV in gesprek 

te treden over bijvoorbeeld een deeltijdregeling. als 

jan vertrekt moet ons documentatiecentrum sluiten 

en dat zou een aderlating zijn op het gebied van de 

maatschappelijke dienstverlening.”

Max Visser (voorzitter onderdeelcommissie 
Managementfaculteit): “Misschien is er geen formele 

verplichting, maar er is toch zeker sprake van een 

morele verplichting jegens deze mensen. Het is te 

gemakkelijk om deze door te schuiven naar 

de betrokken faculteiten, die zich overi-

gens dan ook weer erg gemakkelijk 

verschuilen achter het cvb. tientallen 

jaren profiteren van deze ‘gesubsidi-

eerde’ medewerkers en als de 

(gemeente lijke) subsidie wegvalt, zelf 

geen verantwoordelijkheid voelen, 

zien wij in ieder geval als weinig zorg-

vuldig handelen. en waarom zou je een 

documentatiecentrum willen 

opheffen dat al sinds 1985 

met succes wordt beheerd 

en door velen wordt 

bezocht. Het cicaM 

heeft een zeer succes-

volle masteropleiding 

en vele actuele vak-

ken die populair  

zijn bij studenten 

van diverse studie-

richtingen.”



Joost Dekkers (27) Studie: 
Nét alumNus algemeNe 
Cultuur weteNsChappeN
inStrument:  syNthesizer eN 
piaNo

Anne-Beth Vels (21) Studie: 
DerDejaars aaN het 
CoNser vatorium iN arNhem
inStrument: zaNg

Joni VAn Der leeuw (23)
Studie: zesDejaars 
 soCiologie 
inStrument: gitaar eN zaNg

JAsper timmermAns (26)
Studie: zeveNDejaars 
 soCiologie  
inStrument: perCussie

timo pisArt (22) 
Studie:  vijfDejaars 
 psyChologie
inStrument: gitaar,  
 baNjo eN ukelele

Vox 4
11/2011

STUDENT30



H
et is tien over zeven ‘s avonds 
als Joni en Timo de stationshal 
van Amersfoort binnenlopen. De 
zanger en de gitarist van OIIO 
komen net uit Utrecht, waar de 

band gisteren speelde. “De rest komt met de 
auto, maar wij pasten er niet meer bij. Vanwege 
al die spullen, hè?” Vanavond staat de Popronde 
van Amersfoort op het programma. OIIO speelt 
in Café Onder de Linde op de Appelmarkt. 
Helaas weten de mannen de weg niet. In een 
stille woonwijk lopen ze een paar verklede kin-
deren tegen het lijf. Het is vanavond Halloween. 
Een jongetje is verkleed als clown, de horrorva-
riant. Onder het pak gaat een allervriendelijkst 
kereltje schuil: “Nou, je gaat de volgende links, 
dan loop je die weg uit en dan kom je er van-
zelf.” 

Friet en kebab
De Popronde is al in volle gang. Overal in de 
stad spelen bandjes, hangen posters en worden 
podia opgebouwd. De smalle straten van het 
centrum worden geblokkeerd door tourbusjes. 
De oude, Duitse feuerwehr-bus van funk/ 
hiphopformatie F.O.O.B. springt het meest in 
het oog. 

Café Onder de Linde blijkt een sfeervolle, 
oude kroeg. Het is er nog niet druk. Op een 
groot scherm zien de stamgasten Roda JC kans-
loos verliezen van Ajax. Joni drinkt een biertje, 
Timo koffie: “Ik ben nog niet helemaal wakker.” 
Joost en Jasper komen binnen. “Moeilijk parke-
ren hier”, vindt Jasper. Hij is vandaag chauf-

feur. In de band neemt Jasper de percussie voor 
zijn rekening. “Ik heb een aangeboren liefde 
voor ritme. Heb praktisch altijd een ritme in 
mijn hoofd. Zit constant ergens op te tikken en 
als dat niet kan, maak ik een ritme met mijn 
kaak. Dat is altijd zo geweest.” 

Geen van de bandleden heeft gegeten. Een 
friettent biedt uitkomst. Terwijl ze wachten  
op de bestelling discussiëren de jongens over 
reggaeband UB40, die op de achtergrond klinkt. 
“Mijn ouders hadden dit altijd opstaan. Het is 
eigenlijk best oké!”, houdt Joost vol, ondanks 
de sceptische houding van de anderen. 

Terug op het terras van Café Onder de Linde 
vragen we de bandleden of ze altijd gezamenlijk 
patat eten voor een optreden. Hoort het bij de 
voorbereiding? Timo: “We halen regelmatig wat 
af.” Joni: “Vaak vertrekken we rond etenstijd 
richting een optreden. En dan moet er ook nog 
worden opgebouwd. Qua tijd is het dan lastig 
om het anders te doen.” Zangeres Anne-Beth 
komt aanlopen. De mannen complimenteren 
haar met haar outfit – “Wow hotpants!” – en 
leggen haar ook de vraag voor. “Ik heb nog 
nooit zo veel vet gegeten als deze Popronde!”, 
zegt ze.

Zenuwen
Een uur voor aanvang van het optreden vragen 
we hoe het is met de zenuwen. Joost: “Het valt 
wel mee. Ik ben alleen nog écht zenuwachtig als 
er veel mensen zijn die ik ken. Maar tijdens de 
Popronde spelen we zoveel optredens achter 
elkaar, dat ik er eigenlijk geen last meer van 

heb.” Timo: “Gisteren was ik wel zenuwachtig. 
Ik ben ’s ochtends vaak bang dat ik ’s avonds 
een snaar breek ofzo. En ik ga voor een optre-
den zeker drie keer naar de wc.” Joni ook. 
 Hoewel hij opmerkt dat de voorbereiding sinds 
het vele optreden in de Popronde steeds soepe-
ler verloopt. “Vorige week hadden we vijf optre-
dens. Maar dat was ons ook wel aan te zien aan 
het einde van de week. We waren moe!” 

De band gaat enthousiast verder: over het 
leukste optreden dat ze tijdens de Popronde 
hebben gedaan. “Rotterdam!”, klinkt het in 
koor. Anne-Beth: “Vooraf was er heerlijk voor 
ons gekookt. We speelden in een heel klein 
kroegje, op een halve meter van het publiek. 
Heel knus.” Joni: “Eén nummer deden we 
onversterkt, terwijl ik op de bar stond.” Timo: 
“Dat was het meest spontane optreden tot nu 
toe. Na afloop zijn we met z’n allen bier gaan 
drinken. Om het te vieren. We werden straal-
bezopen, waren in een euforische stemming. 
Onderweg naar ons logeeradres klommen we in 
alles wat we tegenkwamen.” Volgens Timo is 
optreden “één grote adrenalinestoot”. Alles is 
leuk, vindt de gitarist. “Inpakken, er naartoe 
rijden, opbouwen. En de biertjes en de ontla-
ding na afloop natuurlijk.” Vaak rijdt OIIO na 
een optreden gauw terug naar Nijmegen. Timo: 
“Dan drinken we in Nijmegen nog een biertje. 
Hoeven we niet meer te rijden.” 

De bandleden vinden dat Joni het beste is in 
popliedjes schrijven. Als de rest zich dreigt te 
verliezen in het experiment, zorgt Joni ervoor 
dat het niet uit de bocht vliegt. Joni: “Timo en 

Dromerige folkliedjes die zo nu en dan ontsporen in een muur van rauw 
muziekgeweld. In de tweede aflevering van deze serie duikt Vox diep in de 
muziek met de vijf studenten van indie-formatie OIIO. “Niets is zo extatisch 
als het moment waarop je samen opeens een liedje hebt gemaakt.”

Deel 2/ muZiekhet stuDieJAAr VAn oiio
tekst: sjoerd huismans
Foto’s: erik van ‘t hullenaar
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ik beginnen wat te tokkelen op de gitaar en 
neuriën daar overheen, tot de muziek vastigheid 
krijgt. Ik ga er thuis mee verder en verzin de 
tekst. En dan is er opeens een liedje.” Joni 
schrijft niet alleen, hij neemt ook gitaar en zang 
voor zijn rekening. “Van jongs af aan wilde ik 
gitaar spelen. Ik weet niet meer precies waarom. 
Iedereen op de basisschool speelde blokfluit; mij 
leek gitaar spelen wel stoer. Toen ik een jaar of 
negen was, ben ik er mee begonnen. Tot mijn 
vijftiende had ik les. Toen kocht ik een elektri-
sche gitaar en ging ik in bandjes spelen. Ik wilde 
muziek maken als die van de Red Hot Chili Pep-
pers.” Toen zijn bandje op een bepaald moment 
zonder zanger kwam te zitten, is hij ook gaan 
zingen. “Ik speelde op mijn kamer Wonderwall 
van Oasis en voor het eerst zong ik daarbij. Ik 
geloof niet dat dat meteen een groot succes was, 
maar op dat moment zag ik wél voor het eerst 
hoe zulke liedjes in elkaar zitten. Een eye opener.”

speuluuuuuh!
Over een half uur speelt OIIO en het is nog 
altijd niet erg druk in Café Onder de Linde. 
 Volgens de band is dat normaal in de Popronde: 
het publiek – meestal tussen dertig en honderd-
dertig man – komt vaak pas nét voor een con-
cert binnen. De bandleden moeten gaan 
opbouwen. Geroutineerd worden kabels gelegd, 
gitaren ingeplugd, het drumstel opgebouwd en 
synthesizers aangesloten. Timo sluit zijn effec-
tenpedalen aan. “Ik speel zoveel mogelijk met 
effecten. Ik vermijd graag de standaardlickjes 
die negen van de tien gitaristen spelen. In 
plaats daarvan gebruik ik echo, modulatie-
effecten en maak ik rare klanken op gitaaron-
derdelen die daar niet voor zijn bedoeld.” Timo 

speelt al sinds zijn twaalfde. “Ik heb het inmid-
dels zó in de vingers. Zo zal ik nooit meer een 
ander instrument kunnen leren bespelen.” Hij 
houdt van zijn snaarinstrument. “Het is melo-
disch en tegelijk heel fysiek – je sláát de snaren 
aan. Dat maakt de gitaar zo bijzonder.” Timo 
schrijft ook graag. “Niets is zo extatisch als dat 
moment waarop je samen opeens een liedje 
hebt gemaakt.” Dat beaamt Joost. “Dan hangt 
er iets ongrijpbaars in de lucht. Je weet allemaal 
dat het er is, maar het is zoeken. En dan opeens 
heb je het. We komen los van onszelf, spelen 
niet meer zomaar wat losse noten, maar alles 
klikt in elkaar. Er is een liedje. Gewéldig!” 

Muziek maken is wat de bandleden het aller-
liefste doen. Timo: “Als ik kan kiezen tussen een 
mooie baan met een goed salaris, of als muzi-
kant werken en nauwelijks rondkomen, dan 
weet ik het wel. Dat laatste.” Jasper kijkt moei-
lijk, maar geeft toch toe. “Ik zou na mijn studie 
het onderzoek in kunnen. Dat geeft zekerheid. 
Maar mijn hart ligt bij de muziek. Je kunt er iets 
mee overbrengen op je publiek: sfeer of een 
stemming. Mensen worden blij van muziek,  
of juist verdrietig. Het is echt en puur. Heel 
 bijzonder.”

Het is wachten tot de show begint. Jasper 
drumt intussen wat mee op de dancehall-reggae 
van Sean Paul die op de achtergrond klinkt en 
Timo oefent Angel of Death van Slayer op zijn 
gitaar. Het begint tegen tienen te lopen, de tijd 
waarop OIIO staat aangekondigd in de pro-
grammaboekjes. De kroeg stroomt langzaam 
vol, maar de band moet nog soundchecken. 
“Het gaat iets uitlopen”, zegt Timo tegen het 
ongeduldige publiek. “SPEULUUUUUH!” 
schreeuwt een man in spijkertenue. 

ConCertAgenDA oiio

Wanneer: Waar: Huiskamer van:

09 december bussum rolf

16 december amsterdam isil

17 december Den haag elma

18 december rosmalen maria

06 januari groningen  

07 januari groningen 

21 januari rotterdam suzan

28 januari Deventer wim

29 januari utrecht Danae

03 februari Den bosch  mathijs

04 februari  huissen  jos

11 februari  rotterdam  jouke

18 februari  Nijmegen  jasper

kaarten voor één van de concerten in 

de huiskamertour zijn te reserveren via 

bookings@oiiomusic.nl

start de show
De band start de show met Golden Mountains. 
Rustig en beheerst laten Anne-Beth en Joni hun 
zanglijnen op elkaar aansluiten. Joost tovert, 
schijnbaar onbewogen, psychedelische klanken 
uit zijn synthesizer. “Mijn ouders beweren dat 
ik al heel vroeg zei dat ik piano wilde spelen. De 
meeste kinderen beginnen op een klokkenspel, 
maar ik wilde direct naar die piano. Ik doe het 
al zo lang ik me herinner. Het hoort bij mij.” 
Intussen ramt percussionist Jasper er bij vlagen 
op los, maar op andere momenten zorgt hij 
voor een zachte, ritmische begeleiding. Het is 
die dynamiek die de indie-folkliedjes van OIIO 
kenmerkt. Van rustige, gelaagde stukken met 
getokkel op de akoestische gitaar als basis, tot 
geluidsexplosies waar de verschillende lagen 
samen een muur van geluid vormen. 
Naast de rustige Joni, Anne-Beth en Joost, is 

‘ontZettenD leuk Die popronDe, 
MAAR DIT BESTAAN HOUD IK GEEN 
JAAR MEER VOL’
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Timo een podiumbeest. Lange haren wapperen 
voor zijn gezicht, terwijl hij volledig opgaat in 
zijn spel. Het publiek, dat wil zeggen het voorste 
deel, is stil en luistert aandachtig. Achter in de 
kroeg is er wat rumoer. De mensen achteraan 
verdelen hun aandacht tussen de band en het 
grote scherm, dat inmiddels FC Twente-PSV 
uitzendt. Het wordt steeds drukker. Als een man 
in het publiek nog maar een halve meter van de 
zingende Anne-Beth staat, kijkt ze verbaasd op. 
“Hoi,” begroet de man haar droogjes, tot hilari-
teit van band en publiek. “Dit nummer gaat 
over goed slapen en vooral over het gebrek 
eraan”, kondigt Joni een volgend nummer aan. 
“JAAAA!” brult de man in spijkertenue, die 
goed op de hoogte blijkt van het oeuvre van 
OIIO. En dan zit het er al weer op. De band 
ruimt in recordtempo de set op. Jazzpopband 
Ape Not Mice moet over een half uurtje 
be ginnen. 

BVo’tjes
Een kwartiertje later staan de bandleden bij de 
achteringang van de kroeg na te praten. “Ging 
een stuk beter dan gisteren”, vinden ze. Anne-
Beth rookt een sigaret. Ze heeft geen rituelen 
vóór een optreden, maar een sigaretje na afloop 
hoort erbij. “Zeg maar gerust twee of drie!”, 
lacht de rest. Het zal de ontlading zijn. Anne-
Beth ziet optreden als een verhaal vertellen. 
“Het is mijn manier om wat ik te zeggen heb te 
delen met anderen. Met mijn publiek.” Lang 
geleden begon ze met piano- en gitaarles. Anne-
Beth: “Mijn gitaarleraar speelde in Normaal. 
Zijn verhalen inspireerden me: dat wil ik ook!” 
Haar zangcarrière begon in de schoolmusical. 
Daar ontdekte ze hoe graag ze op het podium 
staat. “Toen ik hoorde van de zangopleiding aan 
het conservatorium ben ik keihard gaan wer-
ken. Vorig jaar ben ik aangenomen en nu wordt 
die zangcarrière serieus. Ik moet nadenken over 
mijn toekomst, want wat wil ik hiermee?” 
Voorlopig is dat zingen in OIIO.

Maar dan moet er wel iets van een doorbraak 
komen, vindt Joni. “Ontzettend leuk, die 
Popronde, maar dit bestaan houd ik geen jaar 
meer vol. Het is zó druk. Dit moet wel ergens 
toe leiden.” Joost: “Het kost zóveel tijd en ener-
gie: je moet op- en afbouwen, heen en terug 
 rijden, je bent er het hele weekend aan kwijt.” 
Timo troggelt de kroeg intussen wat gratis 
‘BVO’tjes’ (biertjes voor onderweg – red.) af. 
Het is tijd voor de terugreis. Anne-Beth rijdt, 
Joost en Joni trekken hun biertjes open. 

huiskamertour
Op de snelweg vertellen Joni, Joost en Anne-
Beth over de plannen van OIIO. Waar wil de 
band zijn over een jaar? “Komende zomer wil-
len we een mooie plaat maken,” zegt Anne-
Beth. Verder denken we nog niet, want in een 
jaar kan veel gebeuren.” Natuurlijk hoopt OIIO 
groter te worden door de Popronde. Doorbreken 
vinden ze een té groot woord. Joni: “Dat willen 
we allemaal best wel, maar eerst moet die plaat 
af.” Joost: “We merken wel dat mensen ons wat 
beginnen te kennen. Dat we laatst in W2 in 
Den Bosch mochten spelen hebben we te 
 danken aan de Popronde.” 

Voorlopig heeft OIIO iets veel kleiners op 
het programma staan. Een show in de huis-
kamer van Jasper beviel zó goed dat OIIO een 
akoestische huiskamertour gaat doen. Joni: 
“Heel intiem. Het publiek zit er bovenop, dus ze 
horen elk foutje. Eng, maar ook leuk. Er is écht 
contact.” Joost: “Bij een show als die van van-
avond is het vechten om de aandacht van het 
publiek. In de Popronde zijn toeschouwers bezig 
met: wat is er nog meer en waar is mijn bier?”

Eenmaal terug in Nijmegen moeten de 
instrumenten naar Jaspers zolderkamer worden 
gedragen. Daar blijken de bandleden behoorlijk 
afgemat door weer een weekend Popronde. Na 
het legen van de laatste BVO’tjes, gaan alleen 
Timo en Joost nog even naar de Onderbroek om 
het laatste beetje stoom af te blazen. *

Volg De BAnDleDen VAn oiio
Dit Collegejaar volgt Vox oiio.  hoe vergaat het  De baNDleDeN iN  De muziek eN iN De stuDie? iN Vox 8 (maart) vrageN we Naar De liefDe. éN we DoorgroNDeN De vrieNDsChap vaN De vijf: wat biNDt Deze muzikaNteN, buiteN huN liefDe voor muziek? 
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www.radboudnet.nl/medezeggenschap
www.ru.nl/usr

niet zo spannend, wel zo belangrijk

Dubbelinterview

Mart & Peter
Het woord is aan Mart Waterval (USR) en Peter van 
Griesven(OR) beiden Vice voorzitter en lid van het 
presidium. Wie zijn ze en wat houdt hen bezig thuis 
en op het werk? Een kennismaking.

Internationalisering
Internationalisering is een belangrijk 
speerpunt van de Radboud Universiteit. 
In de novembercyclus werd de stand 
van zaken omtrent internationalisering 
besproken. OR en USR vinden het met 
name van belang dat het buitenland-
verblijf goed wordt ingebed in het 
 curriculum. De USR zal daarom later  
dit jaar met een notitie komen met 
 concrete aanbevelingen om voor ieder-
een meer mogelijkheden te bieden voor 
een buitenlandverblijf.

Gesubsidieerde banen
Acht collega’s met een gesubsidieerde 
baan (WIW- of ID-baan) worden per 1 
juli 2012 met ontslag bedreigd, omdat 
de subsidie op deze banen stopt. 
Omdat zij formeel niet in dienst van de 
universiteit zijn, geeft het college aan 
weinig voor hen te kunnen doen. De GV 
heeft het college gevraagd om sociale 
verantwoordelijkheid voor deze colle-
ga’s te nemen Het college heeft toege-
zegd zich actief voor hen in te zetten.
De GV volgt het proces op de voet.

Harde Knip
Toekomstige masterstudenten opgelet! 
Zonder bachelor, geen master. Dit is de 
strekking van de wettelijke harde knip 
die de overheid uiterlijk in 2013 gaat 
invoeren. De Radboud Universiteit gaat 
iets soepeler met deze wet om, maar 
er worden wel strenge eisen gesteld 
aan een student die een master wil 
 volgen. Deze eisen en toekomstige wij-
zigingen zijn te vinden in de Onderwijs 
en Examenregeling op de  website van 
jouw opleiding!

Invoering Weblectures
De USR wil dat het opnemen en digitaal 
beschikbaar stellen van colleges 
(‘weblectures’) gemeengoed wordt op 
de hele universiteit. Weblectures leiden 
tot betere studieresultaten en web-
lectures hebben voor docenten ook een 
meerwaarde. Op veel Nederlandse en 
prestigieuze buitenlandse universitei-
ten wordt deze vorm van e-learning 
reeds met groot succes ingezet. De RU 
loopt achter in deze ontwikkeling: de 
USR wil hier snel verandering in.

PETER
Wie is je vader, wie is je moeder?  
Ik heb de beste ouders gehad die ik me maar kon wensen. Vader Piet en 
moeder Doortje hebben hard gewerkt om hun kinderen – ik ben de jongste 
uit een gezin van zeven – alle kansen te bieden om zich te ontplooien. 
Bovenal was het een liefdevol gezin. Ik 
ben te vroeg wees geworden, zo voelt 
het, maar op de liefde die ik van mijn 
ouders heb gekregen kan ik de rest van 
mijn leven teren.
Welke punten van de strategische 
agenda van OCW (hoofdlijnenakkoord 
van de VSU) spreken je aan en zijn vol-
gens jou belangrijk voor medewerkers?
Ik heb mijn bedenkingen bij de agenda 
voor het hoger onderwijs van dit kabinet. 
Die biedt kansen, maar er schuilen ook 
bedreigingen in. Profilering is mooi, maar 
niet ten koste van ander waardevol 
onderzoek. De slogan ‘kennis, kunde, 
kassa’ vind ik te goedkoop. De mede-
zeggenschap moet er, samen met het 
college, voor zorgen dat we de juiste 
koers blijven varen. 
Waarin onderscheidt de Radboud Uni-
versiteit zich van andere universiteiten 
volgens jou? 
We staan er als Nijmeegse universiteit 
relatief goed voor. Dat is een compliment 
voor iedereen die er werkt en studeert. 
En hoewel ik sommige dingen graag 
anders geregeld zou willen zien, ben ik trots op onze universiteit en houd ik 
van de sfeer die er heerst. 
Wanneer ben je tevreden over een werkdag? 
Laat ik me hier beperken tot mijn werk als OR-lid. Het OR-werk is vaak een 
kwestie van kleine stapjes, maar we kunnen wel degelijk invloed uitoefenen. 
Ik merk ook steeds vaker dat collega’s me aanklampen als ze een probleem 
signaleren. Wanneer ik iets voor hen kan betekenen, voelt dat goed.

MART
Wie is je vader, wie is je moeder?
Mijn vader Ger (55) en moeder Edith (52) komen allebei uit Zuid-Limburg en zijn 
al sinds de middelbare school samen. Hij studeerde diergeneeskunde in Utrecht 
en is nu vee-arts. Zij deed de lerarenopleiding Duits en geschiedenis en werkt nu 

op een middelbare school. Zij zorgen 
ervoor dat ik nooit iets tekort ben geko-
men en steunen me in alle keuzes die ik 
maak.
Welke punten van de strategische 
agenda van OCW spreken je aan en zijn 
volgens jou belangrijk voor studenten?
De ambitieuze toon in de agenda spreekt 
mij aan. Het hoger onderwijs moet beter. 
Ik mis alleen het overnemen van de 
belangrijkste aanbeveling van de com-
missie-Veerman: meer geld naar het 
hoger onderwijs. Ik denk overigens dat 
het rapport enorme invloed kan hebben 
op studeren in Nederland. De invoering 
van brede bachelors en specialistische 
masters zal bijvoorbeeld de mobiliteit 
 tussen universiteiten bevorderen.
Waarin onderscheidt de Radboud 
 Universiteit zich van andere universitei-
ten volgens jou?
De gezellige sfeer op de campus en het 
bloeiende studentenleven zijn voor mij dé 
kenmerken van de Nijmeegse universiteit. 
Belangrijker vind ik dát er keuzes worden 
gemaakt waarmee de universiteit zich zal 

profileren. De Radboud Universiteit mag met dit soort ontwikkelingen wat mij 
betreft vooruitstrevender zijn in plaats van de kop in het zand te steken.
Wanneer ben je tevreden over een werkdag?
Wanneer ik heb kunnen lachen met de mensen met wie ik heb samengewerkt, 
ben ik dik tevreden met een werkdag.



Vanaf 1 december heeft iedere student aan de 
 Radboud Universiteit een nieuwe collegekaart 
waarmee op de hele campus gekopieerd en geprint 
kan worden. Althans, dat is de bedoeling. In de 
praktijk blijkt het Péage-printsysteem niet bepaald 
vlekkeloos te werken. Op de management- en 
rechtenfaculteit is het nieuwe systeem al ingevoerd 
en daar worden de problemen nu zichtbaar. Ik 
besluit om Péage eens uit te proberen om te zien  
of ik de vinger op de zere plek kan leggen.

Sinds afgelopen augustus kan ik als student aan de 

managementfaculteit al printen met Péage. Maar toen 

ik op een dag vlak voor een college snel iets wilde 

 uitdraaien, schrok ik zo van de aanmeldprocedure die 

bij het systeem hoort, dat ik al mijn printjes sindsdien 

maar op de Vox-redactie maak. Nu moet ik er, om dit 

artikel over de kaart te kunnen schrijven, toch aan 

geloven. Dus loop ik op een vrije middag naar het  

studielandschap van de managementfaculteit om 

mijn kaart te activeren. Naast de printer vind ik een 

16-stappenplan om de ‘Equitrac-pagecounter’, het 

apparaat waarmee ik de printjes kan betalen, aan de 

praat te krijgen. Helaas moet ik volgens de handlei-

ding daarvoor eerst twee toegangscodes opzoeken 

die me schijnbaar ooit zijn gemaild…

Kuren
Ik bel met Arlette van Lint, die zich namens de USR 

bezighoudt met de printvoorzieningen op de campus, 

om te vragen of er meer studenten zijn die hun aan-

melding bij Péage liever uitstellen. Van Lint: “We krij-

gen er inderdaad meer klachten over. En er zijn meer 

problemen. Op de rechtenfaculteit komen de print-

opdrachten van een aantal computers nog niet aan bij 

de printers. Bovendien lukt het niet om te printen met 

een gast-login en we krijgen klachten dat het printen 

duurder is geworden.”

Het nieuwe systeem heeft dus nog kuren. Hoe 

 worden die opgelost? Van Lint: “De bedoeling is om 

Péage op 1 december op de hele campus te introdu-

ceren. Wij hebben nu met het college van bestuur 

afgesproken dat dit alleen gebeurt als de aanmeld-

procedure minder omslachtig is.” Om studenten 

tegemoet te komen, blijven er tijdens de introductie 

van het nieuwe systeem nog plekken waar op de 

oude manier geprint kan worden. 

Kosten
Of de verhoogde printkosten via Péage terecht zijn, 

kan Van Lint moeilijk zeggen: “Het college van 

bestuur wil de USR vooralsnog geen inzicht geven in 

de kosten van het nieuwe print systeem.”

Ook al schort er dus nog het een en ander aan de uit-

voering, AKKUraatd is wel blij met de invoering van 

een uniform printsysteem op de campus. Van Lint: 

“We hebben er destijds zelf hard voor gepleit en we 

denken nog steeds dat het veel voordelen heeft.”

Gepiept
Na activering van mijn kaart, wat toch al gauw twintig 

minuten in beslag neemt, kan ik hem opladen. Daar-

voor moet ik op zoek naar een van de vijf opwaar-

deerpunten op de campus. Met hulp van een portier 

vind ik er eentje, verdekt opgesteld in de hal van het 

Spinozagebouw. Ik wil pinnen, maar het apparaat 

weigert. Chippen dan maar. Dat werkt wel. Als het 

opladen is gepiept, loop ik terug naar mijn computer 

op de managementfaculteit. Ik ben klaar om te 

 printen. Ik pak de handleiding erbij. Die is gelukkig 

een stuk minder complex dan de handleiding om je 

aan te melden. Triomfantelijk rolt mijn eerste printje 

uit Péage. ‘Hoera!’ staat erop.

Hoera, ik kan printen!

Tekst: Freek Turlings
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Schuilen 
in de 
Wintertuin
Foto: Thijmen Sietsma

uitGAAn
Mathieu Janssen (27), STudenT 
Sociologie en programma-
maker bij lux.

1. #Bruut dAnSt
19 november in Bruut

#bruut biedt het allemaal: 

ontbijt, lunch, diner en dans-

avonden. ga #bruutuitjedak 

in deze kersverse kroeg in 

 nijmegen oost.

gratis, vanaf 22 uur

2. WintertuinfeStivAl
24-26 november

naast bekende schrijvers als 

kees van kooten en cees 

nooteboom, staan op het 

festival veel eigen talenten 

geprogrammeerd. onder 

anderen met de muzikanten 

blaudzun en janne Schra.

Voor locaties, tijden en prijzen 

zie www.wintertuin.nl

3. Give it duB 
10 december in Doornroosje

in 2006 kwam het invloedrijke 

verzamelalbum ‘Warrior dubz’ 

uit, waarop dubsteppioniers 

als digital mystikz, kode9, 

burial en plastician tracks 

 verzorgden. deze laatste is  

te gast op give it dub.

15 euro. 23:00 - 05:00 uur

Je kunt natuurlijk  
alle  stadskranten uit-
pluizen,  honderden 
sites afgaan of je 
abonneren op een 
veel te frequente 
nieuwsbrief om 
erachter te komen 
wat Nijmegen 
komende maand te 
bieden heeft op 
 cultuurgebied. Maar 
je kunt ook gewoon 
achterover leunen  
en vertrouwen op  
de mening van vier 
Vox-deskundigen.

NiJMegeN veraNdert het laatste weekeiNde vaN 
NoveMber iN eeN literaire wiNtertuiN. op de 
caMpus koMt oNder aNdereN Joris vaN castereN 
schriJfles geveN. Mathieu JaNsseN blikt vooruit.
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luiSteren
tiMo Pisart (22), STudenT  
pSychologie, SchrijVer Voor 
3Voor12/arnhem-nijmegen 
en giTariST Van oiio

1. noBody BeAtS  
the drum 
25 november in Doornroosje

de gigantische visuele instal-

latie ‘The amazing 333 

Telenovem automaton’ 

maakt de show van electro-

act nobody beats The drum 

overrompelend. Voetjes van 

de vloer!

2. rAtS on rAftS 

8 december in CultuurCafé

misschien wel de grootste 

(alternatieve) muziekhype  

van het moment: de dwarse 

new-wave van rats on rafts 

werd al gelauwerd door de 

Volkskrant, Vpro 3Voor12, 

dWdd en zo’n beetje elk 

ander muziekmedium.

3. the KiK 
13 december in CultuurCafé

ook The kik komt het 

 cultuurcafé opluisteren. 

 Verwacht een lekker ramme-

lige beatgroep, die riekt naar 

de jaren zestig, geleid door 

 ras-rotterdammer dave von 

raven.

lezen
anne LozeMan (26), STudenT 
nederlandSe Taal en culTuur

1. dAvid vAnn 
Caribou Island

Sterke en snelle roman over 

irene, die haar man blijft steu-

nen in zijn onbezonnen plan 

een hut te bouwen op een 

eiland in alaska. de zelf-

moord van Vanns vader blijkt 

een krachtige rode draad in 

zijn werk.

2. StefAn BrijS
Post voor mevrouw Bromley

Zolang mevrouw bromley 

post ontvangt van het Vlaamse 

front, is haar zoon martin in 

leven. een mooie literaire ver-

werking van de eerste 

Wereldoorlog. over vriend-

schap, lafheid, heldendaden, 

schrijven en liegen. 

3. WAndA reiSel
Nacht over Westwoud

reisel schetst een verontrus-

tend beeld van de heden-

daagse samenleving, waarin 

een sluimerende angst voor 

het vreemde in no-time kan 

ontvlammen in extremisme.

zien
Pieter naBBe, journaliST  
en filmkenner

1. We need to tAlK 
ABout Kevin
Vanaf 1 december in LuX

in dit voorbeeldige drama 

geeft Tilda Swinton de rade-

loosheid gestalte van een 

moeder wier zoon op school 

een bloedbad heeft aan-

gericht. 

2. hySteriA 
Vanaf 8 december in LuX

behoeftige vrouwen werden 

in de negentiende eeuw dik-

wijls gediagnosticeerd met de 

‘vrouwenziekte’. in deze 

romantische komedie wordt 

haarfijn uitgelegd hoe de 

vibrator verlichting bracht.

3. the KinG of  
devil’S iSlAnd

Vanaf 8 december in LuX

Stellan Skarsgård is grandioos 

als meedogenloze directeur 

van een instelling voor jeug-

dige delinquenten op het 

eilandje bastøy. met harde 

hand wordt de jongens 

 discipline bijgebracht.

D
e nijmeegse student 
heeft het goed. Nijme-
gen heeft de hoogste ter-
rasdichtheid per inwoner 
en de laagste terrascon-

sumptieprijzen van Nederland, een 
meermaals geprezen poppodium, een 
stadsschouwburg en Nederlands 
grootste arthousebioscoop. Daarnaast 
is het een roemruchte technostad en 
vormde het de broedplaats voor rock-
bands als De Staat en Go Back to the 
Zoo en voor festivals als Popronde en 
Stukafest. De festivalcultuur bruist: 
alleen al in september zijn er meer dan 
een dozijn festivals in Nijmegen op het 
gebied van onder andere muziek, film 
en poëzie. En alsof we het nog niet 
goed genoeg hebben, mogen we nu 
ook met de gemeente meepraten over 
hun nieuwe cultuurvisie.

Joris van Casteren, schrijver, dich-
ter en journalist, groeide op in het cul-
tuurarme Lelystad. In tegenstelling tot 
Nijmegen was de culturele infrastruc-
tuur er minimaal. In zijn boek Lelystad 
(2008) beschrijft hij hoe de bevlogen 
stadsarchitect Cornelis van Eesteren 
een utopie wilde bouwen op de verse 
poldergrond, maar uiteindelijk werd 
weggebonjourd door de rijksdienst. 
Vervolgens hebben de rijksambtenaren 
met linealen een vierkante stad op 
papier getekend. “Zaken als een rosa-
rium, een voetbalstadion, een ten-
toonstellingsterrein of een museum 
met beeldentuin vond de rijksdienst 
niet relevant,” schrijft Van Casteren. 
Het uiteindelijke Lelystad dat de 
auteur beschrijft, is een troosteloze 

plek met veel vandalisme en crimina-
liteit, hoge zelfmoordcijfers en weinig 
sociale cohesie. Hiermee laat de 
auteur zien hoe belangrijk cultuur kan 
zijn voor een stad.

Inmiddels woont Van Casteren in 
Amsterdam. In het weekend van 24 tot 
en met 26 november geeft hij een 
masterclass literaire non-fictie op één 
van die vele culturele festivals in Nij-
megen: het Wintertuinfestival. Op de 
flyer van het Wintertuinfestival wordt 
nog maar eens gewezen op het belang 
van kunst en cultuur, onder meer met 
een fragment uit een gedicht van 
Ramsey Nasr: “Kunst is maar een bij-
product / zij is niet nodig om te kun-
nen / eten, neuken, ademen / maar 
één ding kan ze / zij kan vechten waar 
ik vlucht.” Wanneer je het verdere 
programma van het Wintertuinfesti-
val bekijkt, moet je concluderen dat 
vluchten onmogelijk is in het Winter-
tuinweekend. Onder anderen Kees van 
Kooten, Cees Nooteboom, Lenny 
Kuhr, Eva Mouton, Jules Deelder, 
Blaudzun en plaatselijke talenten als 
Dennis Gaens en Hanneke Hendrix 
maken deel uit van het hof. En het 
mag dan een literatuurfestival heten, 
er is ook plek voor uiteenlopende 
 producties op het snijvlak tussen 
 literatuur, film, muziek en theater.

Joris van Casteren is overigens te 
zien op de campus van de Radboud 
Universiteit, net als Kees van Kooten, 
Jonas Staal en wiskundemeisje Ionica 
Smeets. Ook de universiteit moet haar 
tuin winterklaar gaan maken. *
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Naam: Olaf BiesOt (40)
Vorige fuNctie: COmmer
Cieel Binnendienst mede
werker Bij synprOdO
Nieuwe fuNctie: mede
werker examenBureau Bij 
de dienst studentenzaken
SiNdS: 3 OktOBer

wat ga je doen?
Het examenbureau maakt voorname
lijk de diploma’s en de bullen. wat de 
student uiteindelijk krijgt is een pro
duct van ons. daarnaast zijn wij deels 
verantwoordelijk voor de uitreiking. 
studenten melden zich bij ons vlak 
voordat de uitreiking begint. dat moet  
goed geregeld worden:  wij zorgen 
ervoor dat de kokers waar de bullen in 
gaan aanwezig zijn en dat de hand
tekeningen gezet zijn. Het is vooral 
van belang dat je scherp bent en dat 
alles er goed op komt te staan. daar
om is het voortraject, tot aan de uit
eindelijke uitreiking, erg belangrijk.

Hoe bevalt het?
tot nu toe heel goed! Het is wel wen
nen: ik kom uit een keiharde com
merciële wereld, waar de zaken stan
te pede geregeld moeten worden. 
een mannenwereld, bovendien. Hier 
werk ik met alleen vrouwen. in mijn 
vorige functie werd er wel veertig 
keer per dag  gebeld. Hier is het op 
een andere manier een gekkenhuis. 
alles moet op tijd en accuraat klaar
liggen en je wilt dat de uitreiking zo 
goed mogelijk verloopt; dat is de 
stress hier. maar ik houd van flink 
doorwerken.  

wat heb je hiervoor gedaan?
ik heb heel veel banen gehad. Veel 
commerciële functies, maar ook 
functies met maatschappelijk belang.  
zo werkte ik bij de reclassering, maar 
ook bij telefoonmaatschappij Orange. 
eigenlijk ben ik steeds de dupe 
geweest van bezuinigingen en reor
ganisaties. aan de ene kant jammer, 
aan de andere kant heb ik me daar
door breed ontwikkeld. al die ervaring 
kan ik in deze baan gebruiken. ik 
hoop hier nog lang te blijven!

www.ru.nl/hulpfonds 
Het jaarverslag Hulpfonds personeel 
2010 ligt ter inzage voor donateurs 
van het Hulpfonds personeel tot 17 
december op het bureau Hulpfonds, 
kapittelweg 54.

www.ru.nl/uvb
Vervanging kassa’s Betaald Parkeren. 
Het bestaande systeem voor Betaald 
parkeren wordt aangepast: kort 
 parkeerders kunnen dan met munt
geld, papiergeld, pin of creditcard (de 
chipknip vervalt m.i.v. 2012) betalen. 
Betaling moet altijd gebeuren bij een 
van de kassa’s, pinnen bij de in/uitrijd
terminals is niet meer mogelijk. de 
bestaande passen voor abonnement
houders blijven gehandhaafd. Het 
nieuwe systeem werkt met andere 
uitrijdkaarten. 

www.ru.nl/studentenkerk
elke werkdag in de advent om 12.45 
uur: Getijdengebed
18 NoVember, 19.0023.00 uur: mini
pelgrimage, locatie: jacobskapel
2 t/m 4 december: pelgrimstocht zuid 
limburg, voorbereiding 24 november, 
19.00 uur.
8 december, 19.3021.30 uur: Het 
laatste taboe ‘sport en homoseksuali
teit’, locatie: Gymnasion Gn3. 
9 t/m 11 december: meditatieweekend, 
locatie dominicanenklooster in 
 Huissen.
15 december, 19.0021.30 uur: 
 spirituele (stilte) wandeling.
elke zoNdag van 11.0012.00 uur: 
oecumenische kerkdienst en om 
17.00 uur: Catholic eucharist in 
english. 

StudeNteN
www.ru.nl/rechten 
1 februari, 8.45 uur: start cursus 
arbeidsrecht voor nietrechten 
 studenten met een introductie
bijeenkomst, werkcolleges wekelijks 
periode 8 februari t/m 16 mei op 
woensdag van 8.4510.30 uur. ter 
voorbereiding bestuderen: ‘Hoofd
stukken vermogensrecht, de hoofd
stukken ii t/m ix, van j.H. nieuwen
huis (niet voor studenten 
managementwetenschappen met 
inleiding recht). eCts: 9 resp. 6. 
informatie: mw. mr. C. jacobsde 
klerk, tel. 3612306, email  
C.jacobs@jur.ru.nl. aanmelden via tis.

leziNgeN
www.ru.nl/nederlands
komend voorjaar organiseert de 
Opleiding nederlandse taal en 
 Cultuur samen met de alumnikring 
nederlands weer een postacademi

Nieuw
GeziCHt

 ageNda
Mededelingen of Berichten 

Voor Vox campuS kunt u 

sturen naar: VoxcaMPus@ 

Vox.ru.nl de Volgende Vox 

Verschijnt oP 15 deceMBer 2011.

adVertenties

sche cursus over recente nederlands
talige literatuur, bestemd voor neer
landici, medewerkers en alle andere 
belangstellenden. studenten die de 
cursus willen volgen, kunnen dat 
doen door zich in te schrijven voor 
het minorvak ‘recente nederlandse 
en Vlaamse letterkunde’ (nex0267), 
dat deel uitmaakt van de minor 
‘nederlandse letterkunde’. Het pro
gramma bestaat uit acht bijeenkom
sten, op woensdag van 19.0021.00 
uur in de periode van 1 februari 
t//m 25 april. de kosten zijn € 75,
locatie: Collegezalencomplex, zaal 
CC5, mercatorpad 1.

www.ru.nl/soeterbeeck
programma
23 NoVember, 20.0022.00 uur: 
 Hannah arendt lezing ‘de ‘banaliteit 
van het kwaad’ door rechtsfilosoof 
thomas mertens. 
24 NoVember, 16.0017.30 uur: Cam
pusdag wintertuinfestival, de morele 
betrokkenheid van kunstenaar jonas 
staal.

27 NoVember, 14.0017.00 uur, lezing 
(videoverbinding) filosoof slavoy Žižek 
‘eerst als tragedie, dan als klucht’. 
1 december, 20.0022.00 uur: edward 
schillebeeckxlezing door timothy 
radcliffe ‘Over creativiteit en geloof. 
ruim baan voor de verbeelding’. 
7 december, 20.0022:00 uur: sympo
sium ‘de spanning tussen mens en 
natuur rond nijmegen’, 
locatie: aula, Comeniuslaan 2. 
8 december, 20.00  22.00 uur: lezing 
door Onora O’neill ‘the dark side of 
Human rights’,dag van de mensen
rechten. Voertaal engels.
13 december, 15.00  17.00 en 20.00 – 
22.00 uur, symposium en lezing door 
thomas p. doyle ‘seksueel misbruik in 
de katholieke kerk. Hulp aan de 
slachtoffers’.

algemeeN
www.radboudnet.nl/viw 
medewerkers kunnen vrouwelijke 
onderzoekers uit verschillende 
wetenschapsgebieden nomineren 
voor de jubileumprijs van het net
werk Vrouwelijke Hoogleraren. de 
prijs bestaat uit een oorkonde en een 
geldbedrag van € 1000,, te besteden 
aan wetenschappelijke of werkgerela
teerde doeleinden. kanshebbers kun
nen voorgedragen worden door col
lega’s, of zichzelf aanmelden. 
aanmeldingsformulier vóór 1 januari 
opsturen naar wouter Brok, w.brok@
dpo.ru.nl . 

Van Peltlaan 4 | 6533 ZM | Nijmegen | info@valdin.nl
Tel: 024-3556902

K erst bij Valdin!
www.valdin.nl

1e en 2e Kerstdag  van 12:00 – 15:00 uur
Live Cooking Brunch  € 35,00
Incl. koffi e, thee, melk en vruchtensappen

1e Kerstdag
Tussen 17:00 en 20:00 uur
5-gangen keuzediner incl. drank € 52,50
6-gangen keuzediner incl. drank  € 62,50

2e Kerstdag
Tussen 17:00 en 20:00 uur
4-gangen keuzediner incl. drank  € 47,50
5-gangen keuzediner incl. drank € 52,50

Tevens kunt u bij ons terecht voor 
kerstborrels en nieuwjaarsrecepties!

Wij zijn nieuwjaarsdag
geopend!

vox-valdin 111109.indd   1 09-11-2011   16:48:53
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 Vacatures
Kijk voor vacatures en  
uitgebreide informatie op:  
www.ru.nl/vacatures
 
Deze week onder meer:*
•  Postdoc onderzoeker ‘Keuze-
   vrijheid binnen en tussen 
  pensioenfondsen’ (1,0 fte) 
  Faculteit der Management-
  wetenschappen
•  Laboratorium coördinator 
  (0,8 - 1,0 fte)
  Faculteit der Sociale 
  Wetenschappen
 
*   Voor interne vacatures, kijk op

  www.radboudnet.nl/vacatures

www.ru.nl/ncmls 
24 NoVember, 12:00 hrs: nCmsl 
noonseminar: prof. rené ketting 
(Hubrecht institute) .
location: figdor lecture theatre, 
route 289

Science to business café 
28 NoVember, 17.0020.00  uur: geno
mineerde ondernemers presenteren 
zich waarna een onafhankelijke jury 
een keuze maakt uit de kandidaten. 
na de presentaties wijst de jury de 
winnaar aan van de mercator award 
2011. aanmelden via de website: 
http://www.ru.nl/studiekeuzeloop
baancentrum/loopbaan/eigen
bedrijf/activiteiten/vm/aanmeldfor
muliers2b. 
locatie: sportcafé, Gymnasion, 
 Heyendaalseweg 141

cultuur
www.ru.nl/cultuuropdecampus
6 december, 19.0021.00 uur: 
Columnschrijven met thomas 
 Verbogt i.s.m. ans, kosten deelname 
€2,50, inschrijving via cultuuropde
campus@gmail.com (studenten heb
ben voorrang). locatie: erasmusge
bouw 2.12.
8 december, 20.00 uur: Optreden 
‘rats on rafts’, locatie: CultuurCafé,
13 december, 20.00 uur: optreden 
beatgroep ‘the kik’. locatie: Cultuur
Café,
14 december, 19.30 uur: documentai
re ‘rotvos’ incl. Q&a met regisseur 
tijs tinbergen, entree €1,50. locatie: 
CollegezalenComplex, CC3.
22 december, 20.3021.00 uur: rap en 
poëzie: dennis Gaens & macronizm 
‘lucy’. 
locatie: de rode laars, erasmus
gebouw 2.64. 

1 december, 13.00 uur: promotie de 
heer drs. G.j. van der putten (umC st 
radboud) ‘poor oral health, a potential 
new geriatric giant. significant oral 
health (care) issues in frail older’
people’. 
2 december, 13.00 uur: promotie 
mevrouw drs. m.e.j. kouijzer (fsw) 
‘neurofeedback treatment in children 
and adolescents with autism: addres
sing the controversy’. 
2 december, 15.45 uur: Oratie mevrouw 
prof. dr. j. de Graaf (umC st radboud) 
‘een “vette” baan. a 21st Century 
 perspective on internal medicine’.
5 december, 10.30 uur: promotie 
mevrouw C. soares de melo (fnwi) 
‘synthesis and biological evaluation of 
febrifugine and derivatives as potential 
antimalarial agents’.
5 december, 13.30 uur: promotie de 
heer k.t.e. jacobs (fdm) ‘the power 
or the people? direct democratic and 
electoral reforms in austria, Belgium 
and the netherlands’.
6 december, 10.30 uur: promotie de 
heer drs. r.j.m. Brüggemann (umC st 
radboud) ‘the road to tailor made 
azole antifungal therapy”.
6 december, 13.30 uur: promotie 
mevrouw drs. C.a. Haaxma (umC  
st radboud) ‘new perspectives on 
preclinical and early stage parkinson’s 
disease’.
7 december, 10.30 uur: promotie de 
heer drs. r.m. van der werf (fnwi) 
‘new methods of studying structure 
and dynamics of rna’.
7 december, 13.30 uur: promotie 
mevrouw drs. j.H.m. van dongen 
(letteren) ‘“een devoot ende profite
lijck boecxken”. terug naar de bron’.
7 december, 15.30 uur: promotie de 
heer drs. m. levels (fsw) ‘abortion 
laws in europe between 1960 and 
2010. legislative developments and 
their consequences for women’s 
reproductive decisionmaking’
8 december, 13.00 uur: promotie de 
heer drs. p.C. Vos (umC st radboud) 
‘Computer aided diagnosis of prostate 
cancer with magnetic resonance 
 imaging’.
8 december, 15.45 uur: oratie de heer 
prof. dr. m.H.w.a. wijnen (umC st 
radboud) ‘Oefening baart kunst’.
9 december, 13.00 uur: promotie de 
heer mr. f.f. larsson (rechten) ‘de 
eurichtlijn over opvang van asiel
zoekers. Opvangvoorzieningen in 
nederland en frankrijk en de rechts
bescherming tegen het onthouden 
van opvang’.
9 december, 16.00 uur: afscheids
college de heer prof. dr. e. de Gier 
(fdm) ‘de mythe van de flexibele 
arbeidsmarkt vergt herwaardering van 
de bedrijfssociologie’.

12 december, 10.30 uur: promotie 
mevrouw drs. l. xu (fnwi) ‘the non
preganglionic edingerwestphal 
nucleus: an integration center for 
energy balance and stress adaptation’.

12 december, 13.30 uur: promotie 
mevrouw drs. e.w.C. derksen (umC  
st radboud) ‘diagnostic disclosure: a 
basic intervention in dementia care’.

14 december, 10.30 uur: promotie de 
heer drs. m.r.m. samulski (fnwi) 
‘Computer aided detection as a 
 decision aid in medical screening’. 
14 december, 13.30 uur: promotie 
mevrouw drs. e.w.a.m. Geuting (fdm) 
‘marktstructurering als ruimtelijke
ordeningsinstrument. Verkenning van 
drie rechtsarrangementen in de 
woningbouwmarkt’. 
14 december, 15.30 uur: promotie 
mevrouw drs. n.k. de Haas (letteren) 
‘morphosyntactic variation in 
northern english: the northern sub
ject rule, its origins and early history’.
15 december, 15.00 uur: in Concert
gebouw de Vereeniging: afscheids
college de heer prof. dr. f.H.m. 
 Corstens (umC st radboud) ‘fortuna 
audaces adiuvat. “Het geluk is met de 
stoutmoedigen”’.
16 december, 13.00 uur: promotie 
mevrouw drs. e.j. Bodar (umC st 
radboud) ‘autoinflammatory syndro
mes with an emphasis on anakinra 
treatment’.
16 december, 15.45 uur: oratie de heer 
prof. dr. G.p. westert (umC st 
 radboud) ‘Ongezonde zorg en 
gepaste praktijkvariatie’.
19 december, 13.30 uur: promotie de 
heer ing. e.j.r. jansen (fnwi) ‘new 
insights into Vatpase functioning: 
the role of its accessory subunit  
ac45 and a novel brainspecific ac45 
paralog’.
19 december, 15.30 uur: promotie  
de heer drs. r.B. wetzels (umC st 
radboud) ‘neuropsychiatric 
symptoms in instutionalized residents 
with dementia: course and interplay 
with cognition, quality of life and 
 psychotropic drug use’.
20 december, 13.30 uur: promotie de 
heer drs. a.i.m. de Groot (umC st 
radboud) ‘a terminal view at the 
 epithelial Ca 2+ channel trpV5’.
21 december, 13.30 uur: promotie 
mevrouw drs. m. sparreboom (umC 
st radboud) ‘sequential bilateral 
cochlear implantation in children’. 
21 december, 15.30 uur: promotie 
mevrouw drs. a.j.m. Crott (letteren) 
‘Van hoop des vaderlands naar 
adHd’er. Het beeld van de jongen in 
opvoedingsliteratuur (1882  2005)’.
22 december, 13.00 uur: promotie 
mevrouw drs. j.G. kalf (umC st rad
boud) ‘drooling and dysphagia in par
kinson’s disease’.
22 december, 15.45 uur: oratie 
mevrouw prof. mr. dr. m. Hildebrandt 
(fnwi) ‘de rechtsstaat in cyberspace?’

promotieS & oratieS 

promotie 14 deCemBer Om 
13.30 uur. mw. drs. e.w.a.m. 
GeutinG (fdm). ‘markt
struCturerinG als ruimte
lijke OrdeninGsinstru
ment. VerkenninG Van drie 
reCHtsarranGementen in 
de wOninGBOuwmarkt.’

waar promoveer je precies op?
ik doe onderzoek naar marktstructu
rering, een term voor het aanpassen 
van de wetgeving en het effect op 
ruimtelijke ordening. marktstructure
ring is een indirecte vorm van sturen: 
als de randvoorwaarden goed zijn 
functioneert de markt beter. ik onder
zocht bijvoorbeeld hoe de ruimtelijke 
ordening verbetert als je het privaat
recht verandert. zo ontdekte ik dat  
de financiering van de herstructure
ring van woonwijken verbetert door 
ruilverkaveling, maar dan in de stad. 
planologen hebben hiermee heel  
veel nieuw gereedschap voor het 
vormgeven van de ruimtelijke 
 ordening.
dat klinkt praktisch.
Voorafgaand aan de promotie ga ik 
hier met mensen uit de praktijk over 
verder praten in een klein seminar. 
Het lijkt me interessant om bijvoor
beeld wetgevers en projectontwikke
laars te vragen: ‘wat vinden jullie hier 
van?’ dit seminar is om 10 uur in  
Villa lux. 
wat ga je na je promotie doen?
ik werk al een tijd als partner bij een 
adviesbureau. Het lijkt me heel leuk 
om de thema’s uit mijn proefschrift  
in de praktijk toe te gaan passen. 
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BLINDDATE
EEN STUDIO, EEN FOTOGRAAF, EEN INTERVIEWER EN... EEN GESPREK. TWEE 
MENSEN WETEN NIET MET WIE ZE GAAN PRATEN EN GAAN HET AVONTUUR AAN. 
Tekst: Bregje Cobussen / Foto: Dick van Aalst

Videocolleges zijn verleden tijd, 

beloofde rector magnificus Bas 

Kortmann in april. Maar aan de 

rechtenfaculteit worden dit colle-

gejaar tóch een aantal colleges 

per video doorgeschakeld naar 

een tweede collegezaal. Vox 

nodigde rechtenstudent Wouter 

Exterkate, tevens secretaris van 

asap, en Paul Bovend’Eert, decaan 

van de Faculteit der Rechtsge-

leerdheid, uit voor een ‘blind date’.

Wouter, enig idee waarom we jullie 

hebben uitgenodigd?

Wouter: “De 25 euro boete die 

rechtenstudenten moeten betalen 

als ze zich te laat inschrijven voor 

een tentamen, of de nieuwe regels 

voor bijschrijvingen in wettenbun

dels? Het kan ook gaan om de 

videocolleges, die bij rechten nog 

steeds voorkomen.”

Dat laatste. Jij kaartte dat aan op 

Twitter.

Wouter: “Klopt. Dit collegejaar 

begon voor mij met strafrecht op 

maandagmiddag. Ik was een kwar

tier voor aanvang present, maar de 

reguliere zaal zat al vol! Tot de 

herfstvakantie zat ik elke week met 

minstens vijftig studenten in de ‘uit

loopzaal’. De eerste week hadden 

we daar alleen geluid, daarna ook 

beeld.” Paul: “In welke zaal was het 

reguliere college?” Wouter: “CC2.” 

Paul: “Dan is het verkeerd ingeroos

terd. Dat had CC1 moeten zijn. Die 

zaal is groot genoeg voor alle stu

denten.” Wouter: “Waarom moest 

het dan tot de herfstvakantie duren 

voor die fout werd hersteld?” Paul: 

“Geen idee. Ik ben het met je eens: 

videocolleges moeten niet voorko

men.” Wouter: “Sterker, het mág 

niet, zei de rector.” Paul: “Terecht. 

Normaal komen videocolleges 

alleen in ons eerste jaar voor. Die 

groep is net iets groter dan in CC1 

past. Maar dat probleem lost zich 

gauw op omdat de groep binnen 

enkele weken iets kleiner wordt.  

Dan past het wel.”  Wouter: “In die 

situatie kan ik me voorstellen dat je 

een paar weken werkt met video

colleges, maar ik ben tweedejaars 

student.” Paul: “Het probleem is dat 

we maar twee grote zalen hebben 

op deze campus: CC1 en de grote 

zaal in het  Linnaeusgebouw. Dat is 

soms lastig plannen. Overigens zijn 

er óók studenten die het prettig vin

den, zo’n uitloopzaal. Op donder

dagochtend geef ik om kwart voor 

negen staatsrecht. Veel studenten 

komen van buiten Nijmegen, via dat 

notoir onbetrouwbare traject van 

Veolia bijvoorbeeld. Of ze moeten 

zich in de ochtendspits in buslijn 10 

zien te werken. Dan zijn er veel te 

laat. Die studenten zijn blij dat ze 

zonder te storen in de uitloopzaal 

kunnen aanschuiven.” 

Wouter, wat is er mis met video

colleges?

Wouter: “De meeste studenten vol

gen liever het reguliere college. Dan 

kun je vragen stellen. Bovendien is in 

de videozaal de powerpoint soms 

niet goed zichtbaar en de stof komt 

minder goed over.” Paul: “Ben ik met 

je eens, hoor. Maar het gaat hier dus 

niet om een structureel probleem. 

Overigens kunnen studenten in 

geval van grote drukte ’s avonds 

aanschuiven bij de deeltijdstuden

ten.” Wouter: “Iets anders: waarom 

zijn de videocolleges niet online te 

bekijken? Als ik tóch niet in de regu

liere zaal pas, kijk ik liever thuis op 

een tijdstip dat mij schikt.” Paul:  

“Wij vinden dat álle studenten ‘live’ 

college moeten volgen. In jouw 

voorbeeld moet dat vak, als de grote 

zalen bezet zijn, op een ander tijd

stip gegeven worden. Als dat écht 

niet kan, moeten de videocolleges 

ook online te zien zijn.”
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